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KORONAKRÍZA A OH V TOKIU

NÁRODNÝ ŠTADIÓN V TOKIU BOL HOTOVÝ UŽ PRI MARCOVEJ NÁVŠTEVE DELEGÁCIE SOŠV.

KORONAKRÍZA A OH V TOKIU

Presne štyri mesiace pred plánovaným otvorením Hier XXXII. olympiády v Tokiu – 24. marca 
– padlo rozhodnutie o preložení najväčšieho podujatia na svete na budúci rok. Spôsobila to 
zrýchľujúca sa pandémia koronavírusu SARS-CoV-2 a ochorenia COVID-19. Rozhodnutie, aké 
v novovekých olympijských dejinách nemá obdobu (vo vojnových rokoch 1916, 1940 a 1944 sa 
síce OH vôbec nekonali, ale nikdy neboli preložené), prijal MOV na návrh japonskej strany.

ý j p
v novovekých olympijských dejinách
síce OH vôbec nekonali, ale nikdy ne

väčš
usu SAR
h nemá obd
eboli preložen

TOKIO 2020
AŽ O ROK!O ROK!
TOKIO 2020
AŽ 
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OLYMPIJSKÁ DEDINA 
V TOKIU MALA MAŤ UŽ 

NA JESEŇ TOHTO ROKA 
PO OLYMPIONIKOCH 

A PARALYMPIONIKOCH 
SVOJICH STÁLYCH 

OBYVATEĽOV. TOTO JE 
JEDEN Z MNOŽSTVA 
PROBLÉMOV, KTORÉ 
MUSIA V JAPONSKU 

RIEŠIŤ PO PRELOŽENÍ 
HIER NA BUDÚCI ROK .

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO: ĽUBOMÍR SOUČEK, TASR/AP, TOKIO 2020

rezidentovi Medzinárod-
ného olympijského výboru 
(MOV) Thomasovi Bachovi 

na rok 2021 po dohode 

-
dou metropolitného Tokia 

Šinzó Abe. Exekutíva MOV 
návrh obratom schválila 

zostane Tokio 2020. OH sa 

-
-

tembra. Nový termín oboch podujatí 

-

-

-
no. Ich zdravie nebude ohrozené. Vý-

-

(SOŠV).

-

-

-

radikálne zmenili...

K PRELOŽENIU HIER VIEDOL 
EXTRÉMNE RÝCHLY VÝVOJ

-

-

pôvodného termínu. Tempo vývoja 

-

12. MAREC: -

13. MAREC:

-

16. MAREC: -

-

17. marec:
-

-
-

-

-

18. MAREC: 
-

-

-
natívy.
19. MAREC: -

-

striktné karanténne opatrenia pocho-

-

20. MAREC: 

P
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KORONAKRÍZA A OH V TOKIU

22. MAREC: Exekutíva MOV schválila 

23. MAREC: Japonský premiér Šinzó Abe 

24. MAREC: 

obratom schválila.

V ANTICKEJ OLYMPII 12. MARCA ZAPÁLILI OHEŇ 
PRE OH V TOKIU. LEN O DVANÁSŤ DNÍ NESKÔR 
PADLO ROZHODNUTIE O ICH PRELOŽENÍ...

OD 20. MARCA JE OLYMPIJSKÝ OHEŇ UŽ V JAPONSKU, KDE HO VYSTAVILI NAJPRV 
V SENDAI A POTOM VO FUKUŠIME.

VYSTAVENIE OHŇA VO VEĽKEJ ČAŠI ORGANIZÁTORI HIER V APRÍLI UKONČILI, PRETOŽE 
TISÍCKY ZÁUJEMCOV NEDODRŽIAVALI BEZPEČNOSTNÉ OPATRENIA.

OHEŇ ZOSTAL
V JAPONSKU

J aponskí organizátori a MOV 
sa dohodli, že olympijský 
oheň zostane v Japonsku 

a že sa stane svetlom na 
konci tunela, v ktorom sa 
svet momentálne nachádza. 
Pochodeň bola od 21. marca 
vystavená v Sendai a následne 
vo Fukušime, ale vzhľadom 
na to, že oheň chceli vidieť 
tisícky ľudí a porušovali pritom 
bezpečnostné opatrenia, 
jeho vystavenie v apríli 
organizátori hier ukončili. 
Rozhodnutie o ďalšom osude 
štafety s ohňom sa bude 
odvíjať od úspešnosti boja 
s pandémiou. Predpokladá 
sa, že keď ju spustia, medzi 
jej účastníkmi by symbolicky 
mali byť viacerí hrdinovia boja 
proti koronavírusu z radov 
zdravotníckeho personálu.

V JAPONSKU
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KORONAKRÍZA A OH V TOKIU

ČO ROZHODLO O ODLOŽENÍ HIER?

rozhodnutia Thomas Bach doplnil: 

Barteková prezradila: „Malo to rýchly 

RÝCHLE STANOVENIE 
NOVÉHO TERMÍNU

od 23. júla do 8. au-
gusta 2021

od 24. augusta do 5. septembra 2021.

nom kalendári znamená predsunutie 

ní troch hlavných princípov: 1)

OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020K    9

Prezident SOŠV Anton Siekel: „Vítame ho, 
pretože prináša istotu do tohto ťažkého 
obdobia. Nikto nepochyboval, že by sme 
neposlali našich športovcov do rizikového 
prostredia, ale bál som sa, že nebudú mať 
rovnaké podmienky na prípravu. Verím, 
že OH v novom termíne budú sviatkom 
športu, pretože to je ich účel. Dúfam, 
že budú zároveň signálom, že sa nám 
podarilo prekonať tento ťažký rok.“

Viceprezident SOŠV a prezident Slovenského 
atletického zväzu Peter Korčok: „Zásadný 
vplyv na odloženie OH mala pandémia. 
Druhá vec, ktorá podľa mňa tiež zavážila, 
bolo to, aby mali všetci športovci rovnaké 
podmienky na prípravu a rovnakú šancu 
kvalifikovať sa do Tokia. Každý športovec, 

ktorý sa pripravuje na hry, čo je absolútny 
vrchol jeho snaženia, potrebuje vedieť 
reálny termín, na kedy sa má nachystať. 
Krátkodobé posuny OH, o ktorých sa pôvodne 
uvažovalo, by znamenali len ďalšiu neistotu 
v dobe, keď sa situácia dramaticky mení zo 
dňa na deň. K odloženiu hier o rok prispel 
aj všeobecný tlak zo športového sveta.“

Viceprezident SOŠV a predseda Slovenského 
stolnotenisového zväzu Zdenko Kríž: „Úžasne sa 
tým skomplikuje život všetkým športovcom 
z celého sveta, ako aj logistika a organizácia, 
ktorá sa pripravuje dlhodobo. Preloženie 
hier prinesie veľmi veľa otázok – nielen 
finančných, ale aj športových, o ktorých 
teraz ani netušíme. Navyše, pre niektorých 
športovcov to znamená aj koniec kariéry. 

Teraz to mal byť pre nich vrchol, ale 
o rok už v Tokiu nebudú štartovať.“

Generálny sekretár SOŠV Jozef Liba: „Situácia 
ohľadom pandémie koronavírusu vystrašila 
každého na svete, vrátane športovcov. MOV 
dlho čakal, ale treba si uvedomiť, že bolo 
potrebné vyhodnotiť obrovský komplex 
vecí a až potom mohlo prísť k takémuto 
zásadnému rozhodnutiu o odložení hier. 
SOŠV ho prijal s potešením. Je to najlepšie, 
čo sa mohlo stať aj v súvislosti so zdravím 
našich športovcov. Mali sme od nich veľmi 
veľa otázok – ako sa majú v tejto náročnej 
situácii pripravovať, ako trénovať, ako majú 
plniť kvalifikačné kritériá. Mnoho týchto 
otázok sa vyriešilo. Zdravie je prvoradé 
pre všetkých, to bol ten hlavný dôvod.“

REAKCIE VYSOKÝCH PREDSTAVITEĽOV SOŠV NA PRELOŽENIE HIER

O PRELOŽENÍ OH 2020 NA ROK 2021 SA ROZHODLO PRESNE ŠTYRI MESIACE (122 DNÍ) 
PRED PLÁNOVANÝM TERMÍNOM ICH OTVORENIA.

006-013 TOKIO M.indd   9 04.06.20   20:37
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KORONAKRÍZA A OH V TOKIU

BACH OBHAJUJE 
VÁHANIE MOV

P rezident MOV Thomas Bach 
v polovici apríla v rozhovore 
pre periodikum Welt am 

Sonntag vysvetľoval, prečo MOV 
dlhší čas nechcel podľahnúť 
tlaku niektorých národných 
aj medzinárodných federácií 
na preloženie OH. „Takéto 
rozhodnutia sa musia robiť s 
chladnou hlavou. Obvinili nás 
zo zbytočného váhania, ale to 
naozaj nie je namieste. To, ani 
nedostatok transparentnosti, 
nám nikto nemôže vyčítať. Jediná 
okamžitá možnosť bola zrušiť hry, 
ale tým by sme zničili olympijský 
sen mnohým športovcom, 
čo neprichádzalo do úvahy,“ 
obhajoval postup MOV.

VÁHANIE MOV

PREZIDENT MOV THOMAS BACH ABSOLVOVAL V MARCI MNOŽSTVO TELEKONFERENCIÍ 
A NA MNOHÝCH FÓRACH MUSEL NAJPRV VYSVETĽOVAŤ VÁHANIE MOV OKOLO 
ODKLADU OH A POTOM OBJASŇOVAŤ, ČO BUDE ĎALEJ.

JAPONSKÁ VLÁDA SA DLHO TVÁRILA, 
ŽE NIČ VÁŽNE SA NEDEJE, ALE TO SA 
POSTUPNE MENILO. PREMIÉR ŠINZÓ 

ABE (TRETÍ SPRAVA) VYHLÁSIL
7. APRÍLA V KRAJINE NÚDZOVÝ STAV.

DVAJA ČELNÍ 
PREDSTAVITELIA 
ORGANIZAČNÉHO 
VÝBORU TOKIO 
2020 – VĽAVO 
JEHO VÝKONNÝ 
RIADITEĽ TOŠIRÓ 
MUTÓ, VPRAVO 
PREZIDENT 
OV A BÝVALÝ 
JAPONSKÝ 
PREMIÉR
JOŠIRÓ MORI.
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2)

3)

OH prezident SOŠV Anton Siekel pove-

LEPŠIE PRELOŽENÉ HRY, AKO ŽIADNE, 
ALE BUDE TO PORIADNE DRAHÉ

vanou dlhodobou prevádzkou olympij-

Japonci dlhodobo chystali hry na 

DÔSLEDKY PRELOŽENIA 
POCÍTIA VŠADE

OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020K    11

Michal Martikán (vodný slalom): „Dôležité je 
zdravie a tiež čas na adekvátnu prípravu 
športovcov. A keďže tieto garancie nebolo 
možné dať, považujem to za primeraný krok.“

Matej Tóth (atletika): „Rozhodnutie 
posunúť hry je najlepšie pre väčšinu 
ľudí v športovom hnutí. Záujmy 

jednotlivca musia ísť bokom pre dobro 
väčšiny. Nevidím veľmi optimisticky, 
že by som mal absolvovať ešte ďalšiu 
prípravu a predĺžiť si kariéru o rok.“

Erik Vlček (rýchlostná kanoistika): „Nič iné 
nám neostáva, len byť pozitívne naladení 
a vydržať ešte rok. Ja to určite nevzdám, 
chcem  ísť na moju šiestu olympiádu.“

Zuzana Rehák Štefečeková (streľba): „Je to 
rozumné rozhodnutie, musím sa s ním však 
vyrovnať emocionálne. Dúfala som, že ak 
by sa OH podarilo zorganizovať tento rok, 
bolo by to také svetlo na konci tunela.“

Danka Barteková (streľba): „Treba 
ochrániť zdravie a bezpečnosť všetkých 
účastníkov a olympiáda by mala byť 
férová pre všetkých. Športovci by mali 
mať adekvátny čas na prípravu.“

Peter Gelle, bývalý majster sveta 
v rýchlostnej kanoistike: „Jednoznačne 
správne rozhodnutie. Nechápem, 
prečo sa tak dlho čakalo.“

Alexander Slafkovský (vodný slalom): „Určite 
to bolo správne. Nebolo by to fér a bolo 
by tam riziko pre zdravie ľudí. Budeme 
mať o to viac času na prípravu.“

PRVÉ REAKCIE NAŠICH 
TOPŠPORTOVCOV
NA PRELOŽENIE OH

006-013 TOKIO M.indd   11 04.06.20   20:37
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KORONAKRÍZA A OH V TOKIU

ci rok. Toto sa týka celého sveta.

draho predaného reklamného priestoru 

zaplatili nehorázne peniaze.

UŽ KVALIFIKOVANÍ 
O MIESTENKY NEPRÍDU

zodpovedal pôvodnému systému.

vanie miesteniek odvíjalo od olympij-

teniek. MOV si je vedomý citlivosti 

kritérií. Exekutíva MOV má výhradné 

NOVÝ ZAČIATOK

PROBLÉMOVÁ 
BOXERSKÁ 
KVALIFIKÁCIA 
V LONDÝNE

Negatívnu publicitu 
utŕžil MOV v súvislosti 
s marcovou olympijskou 

boxerskou kvalifikáciou 
v Londýne, ktorú vzhľadom na 
suspendáciu medzinárodnej 
boxerskej asociácie AIBA 
(za množstvo jej škandálov) 
organizovala akčná jednotka 
MOV. Hoci v tom čase už najmä 
v Taliansku a v Španielsku bola 
koronakríza v plnom prúde 
a denne tam na ochorenie 
COVID-19 zomierali stovky 
ľudí, v Londýne športovcov 
aj z týchto krajín ubytovali 
v rovnakom hoteli ako ostatných 
(Taliani dokonca bývali na tom 
istom poschodí ako Slováci), 
rúška ani hygienické rukavice 
nenosil nikto, dezinfekcia 
sa rýchlo minula, v malom 
priestore haly sa pohybovalo 
okolo šesťsto členov výprav, 
a do hľadiska pustili tisícky 
divákov! Boxovalo sa tam 
ešte 16. marca, teda v deň, 
pred ktorým sa už športový 
život v Európe (s výnimkou 
Bieloruska) de facto zastavil!
Turnaj napokon ukončili 
predčasne, ale nekontrolované 
londýnske dianie malo svoje 
nepríjemné výsledky. O niekoľko 
dní totiž mali pozitívne testy 
na koronavírus SARS-CoV-2 
viacerí boxeri z Chorvátska 
a Turecka, ako aj náš medailista 
z vlaňajších ME Andrej 
Csemez. Hoci MOV sa bránil, že 
neexistuje dôkaz o ich nakazení 
v súvislosti so samotným 
turnajom, bolo očividné, že na 
tomto podujatí organizátori 
očividne veľmi podcenili 
bezpečnostné opatrenia.

PROBLÉMOVÁ

TOKIO SI NA VYTÚŽENÉ OLYMPIJSKÉ HRY MUSÍ POČKAŤ O ROK DLHŠIE. TAKÝTO VÝHĽAD 
MAJÚ Z PRACOVISKA ZAMESTNANCI ORGANIZAČNÉHO VÝBORU HIER, KTORÍ OD APRÍLA 
MUSELI PRACOVAŤ Z DOMU.
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vzniknutých problémov. Jednotka MOV 

POMINIE KORONAKRÍZA 
DO BUDÚCEHO ROKA?

I

OBAVY O DOPOVANIE 
BEZ KONTROLY

K eďže v dôsledku obáv 
z pandémie väčšina 
krajín na svete uzavrela 

hranice, veľmi sa sťažili 
podmienky na antidopingové 
testovanie. Mnohí športovci 
sa preto obávajú, že tým sa 
veľmi zvýši riziko podvádzania. 
Možnosť kontroly je totiž veľmi 
limitovaná. Antidopingové 
agentúry vo svete sa namiesto 
testovania teraz sústreďujú 
predovšetkým na osvetu.

Ďalší problém sa viaže na 
fakt, že v prípade viacerých 
usvedčených dopingových 
hriešnikov ich trest vyprší 
v tomto roku, takže na OH 
v Tokiu na budúci rok by mohli 
štartovať, hoci v tohtoročnom 
termíne hier by ešte boli 
v „treste“. S týmto je však 
ťažké niečo urobiť. Veď 
s preložením OH o rok neskôr 
nemohol nikto počítať.

BEZ KONTROLY

SUVENÍRY S NÁPISOM 
TOKYO 2020 BUDÚ 

AKTUÁLNE AJ NA BUDÚCI 
ROK , PRETOŽE NÁZOV 

PODUJATIA SA NEZMENIL.

006-013 TOKIO M.indd   13 04.06.20   20:37
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KORONAKRÍZA A OH V TOKIU

Olympijské hry v Tokiu sa dočkali málo vítaného historického primátu. Po tom, čo koronakríza paralyzovala 
život vo väčšine sveta a zastavila globálne športové dianie, Medzinárodný olympijský výbor (MOV) 
musel tiež pochopiť, že jeho vlajkové podujatie nemá zázračnú imunitu a čaká ho nevyhnutný 
odklad. Tokijské hry sú tak prvé, ktoré museli byť preložené na iný termín. Tokio pritom už o jedny hry prišlo. 
Japonci sa vzdali organizovania OH 1940 pre vojnu proti Číne a stupňujúce sa finančné nároky. 

TOKIO, JEDNO Z NAJVÄČŠÍCH MIEST SVETA, SI BUDE MUSIEŤ 
NA OLYMPIJSKÉ HRY POČKAŤ O ROK DLHŠIE. V STREDE SNÍMKY 

NÁRODNÝ ŠTADIÓN, VĽAVO HALA METROPOLITNÉHO GYMNÁZIA.

BEZ PRÍVLASTKU OLYMPIJSKÝ
ROK 

014-016 rok bez privlastku M.indd   14 04.06.20   20:41
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KORONAKRÍZA A OH V TOKIUTEXT: IGOR KOVÁČ, FOTO: TASR/AP

POHĽAD DO VNÚTRA NÁRODNÉHO ŠTADIÓNA V TOKIU, KTORÉ MÁ BYŤ 
DEJISKOM OTVÁRACIEHO I ZÁVEREČNÉHO CEREMONIÁLU, AJ ATLETICKÝCH 
SÚŤAŽÍ A FUTBALOVÝCH ZÁPASOV O MEDAILY.

NA ZÁKLADE 
ROZHODNUTIA MOV 
BUDÚ MÔCŤ JAPONSKÍ 
ORGANIZÁTORI AJ O ROK 
POUŽÍVAŤ OZNAČENIE 
OH 2020. HISTÓRIA SI 
VŠAK BUDE NAVŽDY 
PAMÄTAŤ, ŽE SA 
V TOMTO ROKU VÔBEC 
NEKONALI.

ok 2020 tak stratil prívlastok 
„olympijský“. Je síce pravda, 

ŤAŽKO DOSIAHNUTÉ ROZHODNUTIE
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-

-

-
-

-

-

-

-

-

-
-

ZÁCHRANA ABEHO DIEŤAŤA

-
-

-

-

-

-

-

R
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DOPADY PRELOŽENIA 
TOKIJSKÝCH HIER
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PRESUN HIER ZASIAHOL 
AJ SPONZOROV

-

-
-

-

-

-

-

-

-

-
-

-

-
-

-
-

-
I

PRESNE POL ROKA PRED PLÁNOVANÝM ZAČIATKOM HIER, 24. JANUÁRA, 
VZTÝČILI V TOKIJSKOM ZÁLIVE VEĽKÉ OLYMPIJSKÉ KRUHY.
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HOSŤ ČÍSLA

HOCI PO ODKLADE OLYMPIJSKÝCH 

HIER NA ROK 2021 MYSLEL NA 

KONIEC KARIÉRY, MATEJ TÓTH 

SA ROZHODOL INAK – ROZLÚČIŤ 

SA CHCE AŽ V TOKIU

HOCI PO ODKLADE OLYMPIJSKÝCH 

HIER NA ROK 2021 MYSLEL NA 

KONIEC KARIÉRY, MATEJ TÓTH 

SA ROZHODOL INAK – ROZLÚČIŤ 

SA CHCE AŽ V TOKIU

HOCI PO ODKLADE OLYMPIJSKÝCH 

HIER NA ROK 2021 MYSLEL NA 

KONIEC KARIÉRY, MATEJ TÓTH 

SA ROZHODOL INAK – ROZLÚČIŤ 

SA CHCE AŽ V TOKIU

PRE MŇA
NEPREDSTAVITEĽNÉ!

CHODCOM 
V PÄŤDESIATKE? 
CHODCOM 
V PÄŤDESIATKE? 

PRIPRAVENÝ NA TOKIO:
V „KIMONE“ A S JAPONSKÝM 
VYCHÁDZAJÚCIM SLNKOM.
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HOSŤ ČÍSLATEXT: GABRIEL BOGDÁNYI,  FOTO: PAVOL UHRIN, JÁN SÚKUP

CRozhodnutie potiahnuť kariéru o ďal-
ší rok, až do tokijskej olympiády, prišlo 
netradične – v  živom vysielaní RTVS 
v  špeciálnej relácii venovanej vášmu 
triumfu v Riu a tak trochu vás k nemu do-
tlačili odkazmi vaši priaznivci i špičkoví 
slovenskí športovci. 

C Ak by v  živom televíznom vstupe ne-
padla otázka, či pokračujete alebo nie, 
kedy ste mali v  úmysle vyjadriť sa k  va-
šej ďalšej športovej kariére?

C Apropo, ako sa vám páčilo netradičné 
štvorhodinové online spomínanie na zlato 
z Ria a udalosti, ktoré mu predchádzali?

C Ako prijali manželka Lenka a  dcérky 
Emmka a  Ninka rozhodnutie, že potiah-
nete ešte ďalší rok? Nevyčítali vám, že 
ste sa rozhodli o nich bez nich? 

C Športovým Slovenskom letel chýr, že 
ste o konci kariéry uvažovali i preto, lebo 
ste dostali lukratívne pracovné ponuky.

C Čo napokon najviac zavážilo, že ste 
sa rozhodli pokračovať v kariére?

CKto vás najvehementnejšie presvied-
čal, aby ste to ešte nevzdali a  skúsili 
vydržať až do Tokia 2021?

Keď 24. marca o 13:53 h 
Medzinárodný olympijský výbor 
oznámil, že definitívne presúva Hry 
XXXII. olympiády v Tokiu na rok 2021, 
chodecký šampión Matej Tóth
sa netváril nadšene. Plán ukončiť 
mimoriadne úspešnú kariéru v lete 
2020 v Japonsku dostal trhlinu. 
Olympijský víťaz na 50 km naznačil, 
že na obhajobu zlata z Ria 2016 
už asi nenájde dosť síl. Pre istotu 
si však nechal otvorené dvierka. 
S rozhodnutím pokračovať či 
nepokračovať v kariére sa nemal 
kam ponáhľať. Áno či nie mu stačilo 
vyriecť na konci leta.
Ibaže – pánboh mieni, televízia 
mení. Matej už 29. apríla 
oznámil, že chodecké maratónky 
nevešia na klinec.

Matej Tóth

KEĎ TO UŽ 
INAK NEŠLO, 

MATEJ VYUŽIL 
NA TRÉNING AJ 

BEŽECKÝ PÁS.

018-023 matej toth M.indd   19 04.06.20   21:08
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HOSŤ ČÍSLA

C A naopak, kto najviac tlačil na to, aby ste 
už kariéru vrcholového športovca ukončili?

C V  ktorom okamihu sa misky váh 
ohľadne vašej atletickej budúcnosti 
prikláňali viac k  ukončeniu kariéry ako 
k jej pokračovaniu?

CČo najviac zavážilo, že idete ďalej?

C Čo však teraz? Máte predstavu, ako 
bude vyzerať vaša tohtoročná sezóna 
bez veľkého medzinárodného vrcholu? 

C Plánujete v tomto roku nejaké preteky?

C Plánujete ísť 50 km ešte pred olym-
piádou? Veď podľa nových pravidiel 
fungovania svetového rebríčka vám 
stačí na tokijskú miestenku zašliapať 
kvalitnú dvadsiatku.

C Slovenský atletický zväz po konzultácii 
so šéftrénerom chôdze a  zároveň vaším 
osobným koučom Matejom Spišiakom uva-
žuje, že tohtoročné majstrovstvá SR na 50 
km usporiada v  decembri v  zahraničí ako 
súčasť šampionátu nejakej inej krajiny...

V ČASE NAJVÄČŠÍCH REŠTRIKCIÍ BOL NOTEBOOK PRE MATEJA KĽÚČOVÝ KOMUNIKAČNÝ PROSTRIEDOK .

MATEJOVE OLYMPIÁDY
2004 ATÉNY: 32. (20 km)
2008 PEKING: 26. (20 km)
2012 LONDÝN: 5. (50 km)
2016 RIO DE JANEIRO: 1. (50 km)

MPIÁDY

MATEJOVE PÄŤDESIATKY
2009 DUDINCE 3:41:32 2. MIESTO
2009 BERLÍN (MS) 
3:48:35 10. MIESTO
2010 CHIHUAHUA (SP) 
3:53:30 1. MIESTO
2011 DUDINCE 3:39:46 1. MIESTO
2011 DÄGU (MS) – nedokončil
2012 LONDÝN (OH) 
3:41:24 5. MIESTO
2013 MOSKVA (MS) 
3:41:07 5. MIESTO
2014 ZÜRICH (ME) 
3:36:21 2. MIESTO
2015 DUDINCE 3:34:38 1. MIESTO
2015 PEKING (MS)
3:40:32 1. MIESTO
2016 RIO (OH) 3:40:58 1. MIESTO
2018 DUDINCE 3:42:46 1. MIESTO
2018 BERLÍN (ME) 
3:47:27 2. MIESTO
2019 DAUHA (MS) – nedokončil

DESIATKY

OVE OLYM
NY: 32. (20 km)

NG: 26. (20 km)
DÝN: 5. (50 km)
DE JANEIRO: 1. (

OLYM

ÄŤOVE PÄŤD
INCE 3:41:32 2
LÍN (MS) 
0. MIESTO
UAHUA (SP)

PÄŤD

3:30 1
DINCE 3:39:46 1. M

(MS) – nedo
(OH)

( )
. MIESTO
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HOSŤ ČÍSLA

C V  príprave na Hry v  Tokiu v  riadnom 
termíne ste absolvovali výbornú prípra-
vu. Nachodili ste rekordné objemy – aj 
223 km za týždeň. Tréningovú štyridsiat-
ku ste odšliapali v  tempe limitu 3:50:00 
h na OH. Mali ste formu ako hrom a zrazu 
– koniec nádejám, hry odložili o rok... 

C Čo vám napadlo ako prvé, keď tokij-
skú olympiádu presunuli na rok 2021? 

C Koľko kilometrov ste vlastne nacho-
dili od začiatku prípravy do definitívnej 
zmeny termínu OH v Tokiu?

C Koľko párov chodeckých maratóniek 
ste v príprave zničili?

C Nemrzí vás, že chodecké súťaže nebu-
dú v centre olympijského diania v Tokiu, 
ako to chcela aj guvernérka japonskej 
metropoly Koike Juriková, ale o  približ-
ne 800 km severnejšie v Sappore?

C Keď ste oznámili, že nekončíte, zá-
roveň ste vyhlásili, že ak sa do Tokia 
kvalifikujete, pôjdete tam s jediným cie-
ľom – uspieť čo najlepšie. Čo to znamená 
premenené na drobné? 

C Hypoteticky: ak by išlo všetko ako 
po masle, svet by nezasiahla koronaví-
rusová pandémia a OH by sa uskutočnili 
v  pôvodnom termíne v  lete 2020, na čo 
by ste si v Tokiu trúfali?

C O rok budete mať 38, no v Tokiu sa budú 
s  kariérou lúčiť aj starší chodci ako vy: 
42-ročný svetový rekordér Yohann Diniz 
z Francúzska, 44-ročný Portugalčan Joao 
Vieira, vlani vicemajster sveta, takisto 
exmajster sveta 1993 Španiel Jesús Ángel 
García, ktorý vlani v 50 rokoch skončil na 
MS ôsmy. Čím je to, že na päťdesiatke je 
stále v hre o medaily a popredné pozície 
toľko skúsených chodcov?

C Viete si predstaviť, že by ste súťažili 
v päťdesiatke ako García?

C Mimochodom, päťdesiatka v  Sappore 
bude posledná olympijská i  posledná na 
vrcholnom podujatí v histórii, keďže potom 
sa bude šliapať už len 35 km. Aká krásna 
symbolika: končiť budú nielen mnohé le-
gendy, ale po 89 rokoch skončí v programe 

KORONAKRÍZA SPRAVILA Z MATEJA DOČASNE AJ KUCHÁRA, 
HRDÝ BOL NAJMÄ NA SVOJU PEČENÚ KAČICU.

PIATY ČLEN RODINY OLYMPIJSKÉHO VÍŤAZA PSÍK BELLA SA TIEŽ 
ČUDOVAL, ŽE MATEJ JE TOĽKO DOMA.
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HOSŤ ČÍSLA

šampionátov aj ich disciplína. Túto rozlúč-
ku ste si nemohli nechať ujsť, všakže?

C Ako ste prežívali obdobie neistoty, 
keď najprv zrušili Dudinskú päťdesiatku, 
a potom postupne i ďalšie preteky, kde sa 
črtala možnosti splniť limit na OH v Tokiu? 

C Čomu ste sa venovali v  období naj-
väčších reštrikcií v  dôsledku koronaví-
rusovej pandémie?

C Čo je pravdy na tom, že ste počas ko-
ronakrízy zopár kilečiek pribrali, no už 
ste na dobrej ceste vrátiť sa k  optimál-
nej hmotnosti?

C Dodržiavali ste poctivo všetky po-
kyny epidemiológov, virológov,  prísne 
hygienické a bezpečnostné opatrenia?

C Keďže ste boli doma stále všetci spolu, 
neprepukla u vás „ponorková“ choroba?

C Zmrazenie kvalifikácie na OH v  Tokiu 
vyvolalo v  atletickej komunite spočiat-
ku búrku nevôle. Aké boli reakcie chod-
cov na tento krok Svetovej atletiky?

C Zmeňme tému: Slovensko reprezentu-
jete od roku 1999 viac ako dve desaťročia. 
V  čase premiéry ste mali iba šestnásť. 
Ako sa odvtedy zmenila naša atletika?

MATEJ TÓTH
DÁTUM A MIESTO NARODENIA:
10. 2. 1983, Nitra
KLUB: ŠK Dukla o. z. Banská Bystrica
VRCHOLOVÉ STREDISKO: 
VŠC Dukla Banská Bystrica
TRÉNER: Matej Spišiak 
(od jesene 2013)
PREDOŠLÍ TRÉNERI: Peter 
Mečiar (1996 – 2002), Juraj 
Benčík (2003 – 2013)
OSOBNÉ REKORDY:
3000 m (hala): 10:57,32, 5000 m 
(hala): 18:34,56, 10 km (cesta): 
39:07, 20 km (cesta): 1:19:48, 
50 km (cesta): 3:34:38 
NAJVÄČŠIE ÚSPECHY:
1. na OH 2016/50 km, 1. na MS 
2015/50 km, 1. na SP 2010/50 
km, 1. na EP 2011/20 km, 2. na ME 
2014/50 km, 2. na ME 2018/50 
km, 2. na EP 2015/20 km, 3. na EP 
2013/20 km, 5. na OH 2012/50 km, 
5. na MS 2013/50 km, 6. na ME 
2006/20 km, 6. na ME 2010/20 km, 
6. na MEJ 2001/10 000 m, 6. na 
ME 2003 do 23 rokov/20 km, 
8. na MS 2009/20 km, 8. na MS 
1999 do 18 rokov/10 000 m
INÉ OCENENIA:
Športovec roka 2016 na Slovensku 
(2015 – 2.), Atlét roka na Slovensku 
(2006, 2013, 2014, 2015, 2016, 2018)  
ŠPORTOVÁ DIPLOMACIA:
člen komisie športovcov IAAF 
(2014 – 2017), od roku 2012 člen 
komisie športovcov SOV/SOŠV 
a od roku 2016 jej predseda, od roku 
2016 predseda komisie športovcov 
SAZ, ex off icio člen výkonného 
výboru SOV/SOŠV a SAZ
VZDELANIE: 
vyštudoval žurnalistiku na UKF 
v Nitre (promoval v roku 2006)
RODINA: 
ženatý, s manželkou Lenkou
majú dve dcérky – Emmku
(6. 8. 2007) a Ninku (3. 9. 2009)

MATEJ TTÓTH
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HOSŤ ČÍSLA

C Posúva slovenskú atletiku súčasné 
vedenie – nehľadiac na to, že prezidentom 
SAZ je váš švagor Peter Korčok – správ-
nym smerom?

C Čo slovenskej atletike ešte chýba, 
aby sa priblížila aspoň k českej?

C Hoci máme na Slovensku zopár ši-
kovných mladých chodcov ako Ľubomír 
Kubiš, Daniel Kováč či Patrik Nemčok, 
zatiaľ sa váš nástupca, ktorý by bol 
schopný bojovať s európskou i svetovou 
špičkou, nečrtá. Kto by mohol byť podľa 
vás po vašom odchode zo scény líder 
slovenskej chôdze?

CĽudia vás majú radi, na celom Sloven-
sku máte tisíce fanúšikov, no nájdu sa 

i takí, ktorí vás po dopingovom obvinení 
nemajú veľmi v  láske a  púšťajú na vašu 
adresu uštipačné poznámky. Ako sa 
s tým vyrovnávate?

CKeď sa spätne pozriete na vašu karié-
ru, nemali ste skončiť po zlate na olym-
piáde 2016 v Riu, prípadne po striebre na 
ME 2018 v Berlíne?

C Viete si predstaviť okamih, keď defi-
nitívne oznámite koniec a  už nikdy viac 
sa nepostavíte na štart chodeckých pre-
tekov? Čo bude nasledovať?

C Ozaj, máte predstavu, čo budete 
robiť po skončení kariéry? Čo by vás 
najviac bavilo?

I

MATEJ TÓTH NA TRÉNINGU S DVADSIATKÁROM MIROSLAVOM ÚRADNÍKOM,
KTORÝ SA TIEŽ USILUJE O MIESTENKU DO TOKIA.
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HANTUCHOVEJ NOVÝ ŽIVOT

Od roku 2016 slovenské výpravy na 
olympijských podujatiach nevedú 
volení funkcionári, ale profesionálni 
pracovníci športového oddelenia 
organizácie. Športový riaditeľ 
Slovenského olympijského 
a športového výboru ROMAN 
BUČEK šéfoval slovenskej výprave 
už na ZOH 2018 v Pjongčangu i na 
Európskych hrách 2019 v Minsku. 
Na čele slovenskej misie má byť aj 
v olympijskom Tokiu. Rozprávali sme 
sa s ním o praktických dôsledkoch 
posunutia OH v Tokiu na budúci rok.

KORONAKRÍZA, OH V TOKIU A SOŠV

C Ak by sa nepresunuli Hry XXXII. 
olympiády o rok, čo všetko by ste museli 
urobiť od marca do konca mája tohto 
roka? 

-

-

-

-

-

-

ODLOŽENÁ PRÁCA 
NÁS ČAKÁO ROK

ŠPORTOVÝ RIADITEĽ SOŠV A DESIGNOVANÝ 
VEDÚCI NAŠEJ TOKIJSKEJ VÝPRAVY ROMAN 
BUČEK PRI PREDNÁŠKE NA DECEMBROVOM 
SEMINÁRI SOŠV PRE KANDIDÁTOV ŠTARTU 
NA OH V TOKIU V ŠAMORÍNE.
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  KORONAKRÍZA, OH V TOKIU A SOŠVTEXT: PETER PAŠUTH, FOTO: JÁN SÚKUP

C  Aké činnosti ste urobili po informácii, 
že sa olympijské hry posúvajú o jeden rok? 

-

-

-

-
-

-

-
-

C Máte už zrátané, o  akú finančnú 
čiastku z  vopred zaplatených peňazí 
SOŠV prišiel? 

-

-

-

C V  apríli sa malo predstavovať aj 
oblečenie slovenskej výpravy. Bude 
rovnaké aj o rok? 

C Máte už informácie o  nových pod-
mienkach kvalifikačných procesov v jed-
notlivých športoch? 

-
-

-
-

C Plánujete ešte ďalšiu návštevu Tokia? 

-

NA SEMINÁRI PRIPRAVENÍ NA TOKIO V PRVOM RADE ZĽAVA STRELKYNE ZUZANA REHÁK ŠTEFEČEKOVÁ (S BÁBÄTKOM V KOČÍKU), DANKA 
BARTEKOVÁ, LUKOSTRELKYŇA ALEX LONGOVÁ A STRELEC PATRIK JÁNY. VŠETCI TRAJA STRELCI UŽ MAJÚ OLYMPIJSKÉ MIESTENKY.
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CAk sa olympijské hry v Tokiu napokon 
uskutočnia, očakávate prísnejšie bez-
pečnostné a hygienické opatrenia? C Tešíte sa na voľnejšie tohtoročné 

leto? 
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K rátko po verdikte o presune dostal SOŠV 
list od prezidenta MOV Thomasa Bacha. 
Na siedmich stranách v  ňom popísal 

situáciu, ktorá nastala. Bach načrtol aj via-
ceré riešenia koronakrízy. „Bol to predovšet-
kým list na upokojenie situácie. Bach v ňom 
uviedol, že olympijské hry môžu byť svetlom 
na konci tunela,“ hovorí generálny sekretár 
SOŠV Jozef Liba. 

V  momente oznámenia presunu Hier XXXII. 
olympiády malo Slovensko istých osemnásť 
miesteniek pre súťaže v  streľbe (7), cyklistike 
(2), vodnom slalome (3), rýchlostnej kanoistike 
(5) a  športovej gymnastike (1). Proces zabez-
pečenia slovenskej účasti na OH sa marcovým 
rozhodnutím o  presune začal pre všetkých 
zainteresovaných prakticky od začiatku. „Do 
záveru marca sme prakticky denne komuni-
kovali s  predstaviteľmi organizačného výboru. 
Ešte 8. – 12. marca bola v Tokiu delegácia SOŠV. 
Následne komunikácia ustala. Organizátori 
i  MOV teraz musia vyriešiť viaceré problémy, 

ktoré vznikli presunom hier na budúci rok. Naj-
dôležitejšie je ubytovanie výprav. Aj my máme 
množstvo otázok smerom k japonským organi-
zátorom,“ tvrdí Jozef Liba. 

ÚSTRETOVÍ PARTNERI
Hneď v marci začali jednotlivé oddelenia SOŠV 
prehodnocovať všetko okolo zabezpečenia 
účasti našej výpravy v Tokiu. Niektoré aktivity sa 
museli pozastaviť, iné úplne zrušiť. Situáciu kom-
plikovalo, že partnerské spoločnosti nepracovali 
v bežnom režime. Ich zamestnanci, rovnako ako 
zamestnanci SOŠV, pracovali z  domu. „Začali 
sme komunikáciu so všetkými partnermi. Mnohé 
letenky či ubytovanie už boli zaplatené. Firmy sú 
v  stratách a  hľadajú formy kompenzácie. Naši 
obchodní partneri sú však k nám väčšinou ústre-
toví,“ konštatuje Liba. 

ROK 2021 SKOPÍRUJE ROK 2020
Takmer všetky pripravené procesy na rok 2020 sa 
presunuli na rok 2021. Mnohé však bude potrebné 

NÁKLADY NA ÚČASŤ 
SA NEZDVOJNÁSOBIA

EURÓPSKA ELITA 
DO ŠAMORÍNA 
V MÁJI 2021

Šamorín mal byť v  máji tohto 
roku centrom významného 
stretnutia celej európskej 

olympijskej rodiny a  významným 
bodom pri prípravách na OH v To-
kiu. Počas 41. seminára generál-
nych sekretárov a šéfov misií NOV 
z  celej Európy si mali účastníci 
vypočuť posledné informácie od 
japonských organizátorov a absol-
vovať aj predregistračný míting.

Vedenie Európskych olympij-
ských výborov a  predstavitelia 
SOŠV sa zhodli, že najlepšie rie-
šenie je odloženie seminára na 
obdobie po skončení pandémie 
koronavírusu. „Žiaľ, z logických dô-
vodov musel byť seminár zrušený. 
Náš hlavný záujem je vždy zdravie 
športovcov, funkcionárov i  našich 
zamestnancov. Po dohode s  EOV 
sme ho presunuli na rok 2021, 
keď ho chceme usporiadať opäť 
v  májovom termíne. V  EOV nám 
vyšli v  ústrety. Nie našou vinou 
sme totiž prišli o organizáciu tohto 
významného podujatia,“ vysvetlil 
Jozef Liba.

EURÓPSKA ELITA 
Š Í

Posun Hier XXXII. olympiády v Tokiu na rok 
2021 postihne nielen organizátorov a MOV, 
ale aj národné olympijské výbory (NOV). 
Tie čaká množstvo práce so zabezpečením 
všetkých logistických prvkov, ktoré si 
vyžaduje účasť na olympijských hrách

„KORONAVÍRUS 
TU BUDE AJ 
V BUDÚCNOSTI 
A HRY URČITE 
NEBUDÚ TAKÉ, 
AKÉ ICH POZNÁME 
DOTERAZ.“ 

ŠPORTOVÁ GYMNASTKA BARBORA 
MOKOŠOVÁ SI ŠTART NA OH V TOKIU 

VYBOJOVALA UŽ VLANI.

GENERÁLNY 
SEKRETÁR 
SOŠV 
JOZEF LIBA.
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CPrezident Medzinárodného olympijského výboru 
Thomas Bach už viackrát zopakoval, že ďalší odklad 
olympijských hier nie je možný. Ako vnímate jeho 
slová? 

I

V iac ako 1 600 športovcov bude dostávať štipendiá 
Olympijskej solidarity Medzinárodného olym-
pijského výboru (OS MOV) o  dvanásť mesiacov 

dlhšie. Do pôvodne trojročného štipendijného progra-
mu OS MOV vybral SOŠV ešte v  roku 2017 jedenástku 
športovcov – kandidátov štartu v Tokiu 2020. Štipendis-
tami sa stali športovci, ktorí v tom čase svojimi výkon-
mi preukázali veľký výkonnostný potenciál. Dostávajú 
podporu v priemernej mesačnej výške 650 dolárov na 
prenájom športovísk, lekárske prehliadky a vyšetrenia, 
mzdu trénerov, cestovné a úrazové poistenie, ubytova-
nie, stravu i vreckové.

Až do chvíle, keď bude jasné, že sa niektorý zo 
športovcov už nemôže kvalifikovať do Tokia, 
grant poberajú Andrea Podmaníková (plávanie), 
Romana Gajdošová (triatlon), Vanda Michalková 
(športové lezenie), Simona Glejteková (vodný 
slalom), Barbora Mokošová (športová gymnastika), 
Veronika Sýkorová (športová streľba), Ján Volko, 
Martin Kučera (obaja atletika), Matej Poliak 
(džudo), Samuel Baláž (rýchlostná kanoistika) 
a Dominik Imrich (karate), plus ako zástupkyne 
kolektívneho športu plážové volejbalistky Natália 
Přidalová (Dubovcová) a Andrea Štrbová. 

Ďalšia jedenástka slovenských športovcov 
už poberá štipendiá v rámci prípravy na 
zimné olympijské hry 2022 do Pekingu.
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adaptovať na nové podmienky. Plniť sa budú musieť 
predovšetkým oveľa prísnejšie hygienické pravidlá.

SOŠV na rozdiel od Japoncov neočakáva veľ-
ké finančné straty v  súvislosti s  presunom hier. 
Rovnako ako iné NOV však musí  investovať do 
zabezpečenia účasti v Tokiu sumy, s ktorými pô-
vodne nerátal. „Náklady na účasť v Tokiu sa určite 
nezdvojnásobia. Očakávame malú stratu, keďže 
nie všetko bude možné presunúť na rok 2021 
a  niektoré zaplatené sumy sa už nedajú získať 
späť,“ upozorňuje Liba.

V dnešnej dobe majú mnohé firmy veľké prob-
lémy. Pre koronakrízu sa ekonomiky dostali do 
recesie a viaceré spoločnosti museli v dôsledku 
krachu ukončiť svoju činnosť. Športový sektor 
očakáva v budúcnosti menej financií od sponzo-
rov. Ovplyvniť to môže aj prípravy OH v Tokiu.

S podporou marketingových partnerov SOŠV 
pripravoval rôzne podporné projekty v  rámci 
programu Pripravení na Tokio. Patrili medzi ne 
„Športuj, Slovensko“, Olympijský festival či fun-
govanie Slovenského domu priamo v  japonskej 

metropole. Ani v krízovej situácii sa partneri nepo-
stavili k SOŠV chrbtom.

Jozef Liba: „Zatiaľ nemáme avízo, že by 
naši marketingoví partneri znižovali sľúbené 
príspevky či odstúpili od spolupráce. Uvidíme 
však, aká bude situácia na konci roka. Vtedy 
sa budú pripravovať ďalšie rozpočty. Verím, 
že naši partneri budú na tom aj v budúcnosti 
dobre a pomôžu nám realizovať všetky pripra-
vené projekty.“ 

ĎALŠÍ POSUN NIE JE MOŽNÝ
Slovenský dom má na olympijských hrách 
tradíciu od Atlanty 1996. Pripravoval sa aj pre 
Tokio. Plánoval sa v podniku Cafe:Haus v cen-
tre Tokia, približne 20 minút cesty pešo z olym-
pijskej dediny. Výhodnú polohu z  hľadiska 
dopravy podčiarkla aj stanica metra Toyosu 
a mestských vlakov v tesnej blízkosti. Či bude 
Slovenský dom na rovnakej adrese v  roku 
2021, je dnes nejasné. „Radi by sme boli, ak by 
sme zostali v  rovnakej lokalite na tom istom 

priestore. Komunikujeme s partnermi z Tokia 
a  čakáme na definitívne vyjadrenie majiteľa 
priestoru, či bude k dispozícii aj v roku 2021,“ 
informuje generálny sekretár SOŠV.
Napriek presunu o  dvanásť mesiacov bude 
usporiadanie OH v  termíne od 23. júla do 8. 
augusta 2021 podľa mnohých komplikované. 
Prezident MOV Thomas Bach i japonskí orga-
nizátori hovoria, že plán B neexistuje a  ďalší 
posun už nie je možný. Kľúčový môže byť 
október tohto roka. Ak by vtedy ešte nebola 
k dispozícii vakcína a koronavírus by sa ďalej 
šíril vo svete, Japonci by museli začať pracovať 
na novom kritickom scenári.
„Dnes je ešte predčasné hovoriť o  tom, či sa 
olympijské hry na budúci rok uskutočnia, 
alebo budú zrušené. Úvahy o zrušení sú mo-
mentálne skôr mediálne šumy. Nikto nevie, 
čo sa stane v nasledujúcich mesiacoch. Jasné 
je iba to, že ďalší posun nie je možný. Proti je 
ekonomika, ale aj športové kalendáre,“ dodáva 
Jozef Liba.

  KORONAKRÍZA, OH V TOKIU A SOŠV

PREDĹŽENÁ PODPORA 
Z OLYMPIJSKEJ SOLIDARITY

DVOJICA PLÁŽOVÝCH VOLEJBALISTIEK ANDREA ŠTRBOVÁ A NATÁLIA 
PŘIDALOVÁ O ŠTART V TOKIU EŠTE BUDE ĎALEJ BOJOVAŤ.
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éria športových podujatí pre 
-

-
-

„ŠPORTUJ, SLOVENSKO“ NAPLNO O ROK
-
-

-

-

 KORONAKRÍZA A SOŠV TEXT: DANA GALICOVÁ, FOTO: ANDREJ GALICA

Preloženie olympijských hier 
v Tokiu na rok 2021 a opatrenia 
v súvislosti s novým koronavírusom 
sa dotkli aj projektov z dielne 
Slovenského olympijského 
a športového výboru (SOŠV), 
ktoré sa viazali najmä k OH. Viaceré 
si musia ešte minimálne rok počkať, 
jeden v núdzi dostal inú podobu.

NAMIESTO „ŠPORTUJ, SLOVENSKO“ SA V OBDOBÍ PROTIPANDÉMIOVÝCH OPATRENÍ ZAČAL REALIZOVAŤ PROJEKT „ŠPORTUJ DOMA, SLOVENSKO“. VEREJNOSŤ 
V ŇOM SVOJIMI CVIČENIAMI INŠPIROVALI VIACERÍ NAŠI ŠPIČKOVÍ ŠPORTOVCI. NA FOTOGRAFIÁCH STRELKYŇA DANKA BARTEKOVÁ, RÝCHLOSTNÁ KANOISTKA 
MARTINA GOGOLOVÁ-KOHLOVÁ, VODNÝ SLALOMÁR MATEJ BEŇUŠ (OBAJA AKO ZÁŤAŽ VYUŽILI SVOJE DIEŤA) A TRIATLONISTA RICHARD VARGA.

V TIENI KORONAVÍRUSU 
PROJEKTY 

S
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 KORONAKRÍZA A SOŠV

KONFERENCIA SPORT 
®EVOLUTION MÁ BYŤ 
V SEPTEMBRI

Optimisticky sa vedenie SOŠV 
stavia k pripravovanému 
II. ročníku športovej 

konferencie SPORT ®EVOLUTION, 
ktorá je naplánovaná na september 
2020. Jej forma bude závisieť 
od zdravotnej situácie v krajine 
a miery karanténnych opatrení. 
Konferencia však bude mať 
v každom prípade online podobu.

KONFERENCIA SPORT 

ŠPORTUJ DOMA, SLOVENSKO 

PRIPRAVENÍ NA VŠETKO

OLYMPIJSKÝ FESTIVAL 
ZATIAĽ S OTÁZNIKOM

PRELOŽENIE SEMINÁRA 
EOV V ŠAMORÍNE

I

ZIMNÉ VYDANIE 
„ŠPORTUJ, SLOVENSKO” 
NA ŠTRBSKOM PLESE 
SA HNEĎ PO PRIJATÍ 
BEZPEČNOSTNÝCH 
OPATRENÍ PRESUNULO 
NA ĎALŠÍ ROK..
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rganizátori XVI. letného 

INÝ TERMÍN V ROKU 2021 
BY NEBOL VHODNÝ

KORONAKRÍZA A SLOVENSKO TEXT: PETER PAŠUTH, FOTO: OV EYOF BANSKÁ BYSTRICA, ANDREJ DOBRÍK

Koronakríza výrazne ovplyvnila aj XVI. letný Európsky olympijský festival mládeže (EYOF) v Banskej Bystrici.
Pôvodne sa mal konať už na budúci rok, ale posun olympijských hier v Tokiu o dvanásť mesiacov neskôr spôsobil nežiaducu 
termínovú kolíziu. Pod Urpínom preto privítajú najlepších mladých športovcov z Európy vo veku od 14 do 18 rokov až v lete 2022.

O
PRED HISTORICKOU RADNICOU V BANSKEJ BYSTRICI ZĽAVA PREDSEDA ORGANIZAČNÉHO VÝBORU 
LETNÉHO EYOF 2022 PETER KORČOK, ŠPORTOVÝ RIADITEĽ EOV PETER BRÜLL, PREDSEDA KOORDI-
NAČNEJ KOMISIE EOV PRE LETNÝ EYOF 2022 JOSEPH CASSAR, PRIMÁTOR MESTA BANSKÁ BYSTRI-
CA JÁN NOSKO  A GENERÁLNY SEKRETÁR SOŠV, ZÁROVEŇ ČLEN EXEKUTÍVY EOV JOZEF LIBA.

V BANSKEJ BYSTRICI 
AŽ V JÚLI 2022

EYOF
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NAMIESTO OD 25. DO 31. 
JÚLA 2021 PRÍDU NAJLEPŠÍ 
MLADÍ ŠPORTOVCI EURÓPY DO 
BANSKEJ BYSTRICE OD 24. DO 
30. JÚLA 2022.

CENTROM XVI. LETNÉHO EYOF V ROKU 2022 BUDE ŠPORTOVÝ AREÁL NA 
BANSKOBYSTRICKÝCH ŠTIAVNIČKÁCH.

ROK NAVYŠE ORGANIZÁTOROM 
POMÔŽE

VOLEJBAL DEFINITÍVNE 
V KLASICKEJ VERZII

I

VYŠE TISÍC NÁVRHOV 
NA PODOBU 
MASKOTA EYOF

Maskotom XVI. letného 
Európskeho olympijského 
festivalu mládeže bude 

banský škriatok permoník. 
Už čoskoro bude známa aj 
jeho podoba. Odborná porota 
v polovici mája vyhodnotila 
najlepšie práce vo výtvarnej 
súťaži SOŠV a organizačného 
výboru EYOF. Podľa najlepšej 
sa po dopracovaní všetkých 
detailov pripraví návrh maskota. 

V porote boli zástupcovia 
mesta Banská Bystrica, SOŠV, 
Akadémie umení Banská 
Bystrica, profesionálni výtvarníci, 
i biatlonistka Anastasia 
Kuzminová. Pri hodnotení mali 
plné ruky práce. Do súťaže 
prišlo 1102 prác od žiakov 
základných i stredných škôl, 
umeleckých škôl i profesionálov. 
Kvalita zaslaných prác bola 
vysoká, určiť len jeden najlepší 
návrh bolo takmer nemožné. 

Odborná porota sa vzhľadom 
na úroveň diel rozhodla udeliť 
v každej zo štyroch kategórií 
ocenenia bez určenia poradia. 
Medzi najmladšími deťmi do 
10 rokov získali ceny Liliana 
Mirgová z Hrabušíc, Marián 
Horváth zo Šale, Michal Gajdoš 
z Košíc a Tatiana Helcmanovská 
zo Spišskej Novej Vsi. V kategórii 
do 18 rokov ocenila porota 
práce Juliany Kováčovej 
z Bratislavy, Karin Karchovej 
a Sofie Podhornej z Michaloviec, 
Kristíny Šikyňovej z Banskej 
Bystrice a Matúša Benedika 
z Košíc. V kategórii nad 18 rokov 
ceny získali Denisa Virbová 
z Veľkého Šariša, Karolína 
Michalcová z Brezian a Marcel 
Hlaváč. Z profesionálnych 
návrhov najviac zaujali práce 
Milana Prekopa a Kataríny 
Lucinkiewiczovej.

VYŠE TISÍC NÁVRHOV 
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PETER SAGAN (V ČIERNOM DRESE) 
Z TÍMU BORA-HANSGROHE SA 
CHCEL NA PRETEKOCH PARÍŽ – 
NICE (SKONČILI SA 14. MARCA) 
PRIPRAVIŤ NA JARNÉ KLASIKY. 
V 5. ETAPE FINIŠOVAL NA 3. 
MIESTE, VYHRAL TALIAN NICCOLA 
BONIFAZIO.

TEXT: PETER PAŠUTH, FOTO: TASR/AP, TASR/MARTIN BAUMANN, ARCHÍV PETRY VLHOVEJHANTUCHOVEJ NOVÝ ŽIVOT

Počas vojnových konfliktov 
zmĺkli v minulosti múzy, pri 
pandémii koronavírusu SARS-
CoV-2 a ochorenia COVID-19 
zasa zmĺkol šport. Ticho, ktoré 
sa v marci nad štadiónmi 
rozprestrelo, začalo byť už 
po zopár dňoch ohlušujúce. 
Duše športovcov i fanúšikov 
smútili, zostali len spomienky 
na veľké zápasy či súťaže. 
Celý športový svet začal 
škrtať. Nielen podujatia 
z kalendárov, ale aj finančné 
rozpočty. Šport ukázal 
v plnej nahote svoju krehkosť 
a závislosť od mnohých faktorov. 

KORONAKRÍZA A SVET

SMUTNÝ OSUD PODUJATÍ 

Š

KORONAVÍRUS 
OCHROMIL 
SVETOVÝ 
ŠPORT 
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ROGER FEDERER: 
„MOJE SRDCE 
PLAČE, ŽE 
ORGANIZÁTORI 
ZRUŠILI TURNAJ 
VO WIMBLEDONE, 
ALE JE TO IBA 
ŠPORT. ŽIVOT JE 
O INOM...“

VLHOVEJ DONIESOL GLÓBUSY KURIÉR, 
SAGAN MÔŽE MAŤ SUPERJESEŇ

NOVÁ ZAŤAHOVACIA STRECHA NA HLAVNÝM KURTOM PHILIPPA CHARTRIERA 
V PARÍŽI BUDE MAŤ POČAS TURNAJA ROLAND GARROS PREMIÉRU AŽ 
V SEPTEMBRI. TEDA, POKIAĽ SA TURNAJ USKUTOČNÍ...

NAŠEJ 
ZJAZDÁRSKEJ 
HVIEZDE PETRE 
VLHOVEJ 
MUSEL DVA 
MALÉ GLÓBUSY 
PRINIESŤ KURIÉR, 
PRETOŽE ZÁVER 
SEZÓNY SA 
ROZPLYNUL DO 
STRATENA...
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ŠETRIŤ ZAČALI VŠETCI 

MILIARDOVÉ STRAT Y
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Olympijské hry v Tokiu (24. júla – 9. augusta 
2020): preložené na 23. júla až 8. augusta 2021

FUTBAL: Majstrovstvá Európy (jún – júl 
2020): preložené na rok 2021 (baráž 
preložená na jeseň 2020)

ĽADOVÝ HOKEJ: Majstrovstvá sveta všetkých 
kategórií vrátane seniorských vo Švajčiarsku 

a turnaja A-skupiny I. divízie MS do 18 rokov 
(mal sa hrať na Slovensku): zrušené 

ĽADOVÝ HOKEJ: Všetky súťaže na Slovensku 
i v ďalších európskych krajionách 
s výnimkou Bieloruska: zrušené 

TENIS: Wimbledon (29. júna – 9. júla 
2020): zrušený bez náhrady 

TENIS: Roland Garros (24. mája – 7. júna 
2020): preložený na september

ATLETIKA: Majstrovstvá sveta 2021 v Eugene
(6. – 15. augusta 2021): preložené na rok 2022

ATLETIKA: Halové MS v čínskom Nan-ťingu
(13. – 15. marca 2020):
preložené na rok 2021

VÝBER VÝZNAMNÝCH ŠPORTOVÝCH PODUJATÍ, ZRUŠENÝCH PRE KORONAKRÍZU

KORONAKRÍZA A SVET

EŠTE V POLOVICI MARCA SA NA VIACERÝCH MIESTACH 
EURÓPY HRALI FUTBALOVÉ ZÁPASY BEZ PUBLIKA, 
ZAKRÁTKO VŠAK ŠPORTOVÉ DIANIE ÚPLNE UTÍCHLO.
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NAJVÄČŠIA KATASTROFA ZA 75 ROKOV
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PLÁVANIE: Majstrovstvá Európy v Budapešti 
(11. – 24. mája 2020): preložené na rok 2021
Majstrovstvá sveta vo Fukuoke (16. júla
– 1. augusta 2021) presunuté 
na 13. – 29. mája 2022.

DŽUDO: ME v Prahe (1. – 3. mája): presunuté 
najskôr na polovicu júna a následne 
na 8. až 10. novembra 2020. 

CYKLISTIKA: Giro d‘Italia (9. – 31. mája 2020), 
Tour de France (27. júna – 19. júla 2020), 

Vuelta a Espaňa (14. augusta – 6. septembra 
2020): presunuté na záver leta a na jeseň

STOLNÝ TENIS: MS družstiev v Pusane
(22. – 29. marca): preložené na jún 
a následne na 27. septembra až 4. októbra

BIATLON: Finále Svetového pohára
v Osle (20. – 22. marca): zrušené

LYŽOVANIE: SP v alpskom lyžovaní: zrušené 
preteky mužov v Kranjskej Gore

(14. a 15. marca), žien v Aare 
(12. – 14. marca), finále v Cortine 
d´Ampezzo (17. – 22. marca)

ŠPORTOVÁ GYMNASTIKA: ME v Paríži
(30. 4. – 3. mája): zrušené 

MODERNÁ GYMNASTIKA: ME v Göteborgu
(7. – 10. mája): zrušené

KRASOKORČUĽOVANIE: MS v Montreale 
(16. – 22. marca): zrušené

ANGLICKÁ PREMIER LEAGUE PRÍDE PODĽA 
PREPOČTOV PRE KORONAVÍRUS O 1,15 AŽ 
1,25 MILIARDY EUR.

FANÚŠIKOVIA SA TENTO ROK NEDOČKALI 
SÚBOJOV ANI NA HOKEJOVÝCH 

MAJSTROVSTVÁCH SVETA.

LOLO JONESOVÁ: 
„NIČNEROBENIE 
NÁS AKOBY TRHÁ 
NA MALÉ KUSY. 
SÚŤAŽENIE JE 
V NAŠEJ DNA, 
TERAZ AKOBY SME 
TO NEBOLI MY.“ 
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KORONAKRÍZA A SVET

VÝZVA EURÓPSKEJ 
ÚNII OD ŠPORTOVEJ 
EURÓPY

K ancelária Európskych 
olympijských výborov pri 
Európskej únii v spolupráci 

s partnerskými športovými 
organizáciami iniciovala 
utvorenie oficiálneho Stanoviska 
o vplyve krízy COVID-19 na 
športový sektor. Jeho signatármi 
sa stali popredné európske 
športové organizácie, ako sú 
UEFA (futbal), Európska atletika, 
FIBA Europe (basketbal), CEV 
(volejbal) EHF (hádzaná), ale 
tiež 18 národných olympijských 
výborov (NOV), vrátane 
Slovenského olympijského 
a športového výboru.

V stanovisku sa uvádza, že 
najviac postihnuté sú športové 
kluby a národné športové 
federácie, ktoré si nemohli 
vytvárať finančné rezervy. 

Tieto organizácie v nejednom 
prípade čelia problémom 
s vlastnou likviditou či dokonca 
bankrotom v dôsledku 
nedostatočných príjmov. 
Z týchto dôvodov sú nútené 

prepúšťať svojich zamestnancov 
v nádeji, že sa situácia v blízkej 
budúcnosti začne normalizovať.

Predstavitelia európskeho 
športového sektora preto 
naliehajú na inštitúcie EÚ, 
aby zabezpečili plný prístup 
športových organizácií 
k podpore, ktorú EÚ vyčlenila 
v rámci svojich fondov na 
prekonanie následkov krízy. 

To sa týka predovšetkým 
presmerovaných štrukturálnych 
a investičných fondov v celkovej 
výške 37 miliárd eur, ktoré môžu 
dnes vlády krajín EÚ využiť 
oveľa flexibilnejším spôsobom. 

„V čase, keď súčasná kritická 
situácia pominie, práve šport 
bude tým činiteľom, ktorý bude 
prispievať k jej zotaveniu, a to 
nielen zo zdravotnej, ale tiež 
ekonomickej stránky. Na to je 
však v súčasnosti potrebná 
pomoc práve zo strany EÚ a jej 
členských krajín,“ uvádza sa 
v dokumente, ktorý doručili aj 
predsedníčke Európskej komisie 
Ursule von der Leyenovej, 
európskej komisárke pre šport 
Elise Ferreirovej či prezidentovi 
Európskeho parlamentu 
Davidovi Sassolimu. (ik)

VÝZVA EURÓPSKEJ

FANÚŠIKOVIA TENTO ROK NEBUDÚ MÔCŤ SLEDOVAŤ 
VÝKONY ROGERA FEDERERA NA DVORCOCH ALL 

ENGLAND CLUBU VO WIMBLEDONE.

TYPICKÝ OBRÁZOK ZO ŠPORTOVISKA PO VYPUKNUTÍ 
KORONAKRÍZY – DEZIFINFIKÁCIA PRÁZDNEHO ŠTADIÓNA... 
TÁTO FOTOGRAFIA JE Z BEJBALOVÉHO V JUHOKÓREJSKOM SOULE.

ÚNII 
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MANAŽMENT KORONAKRÍZY
-

-
-

-

-

-

-
-

-

-

POST-KORONAVÍRUSOVÝ SVET
-

-

Posolstvo prezidenta MOV Thomasa Bacha pre olympijské hnutie z konca apríla je 
zamerané na výzvy, ktoré priniesla koronakríza. Formuluje postoj k rôznym problémom 
a zdôrazňuje obrovský význam športu pre spoločnosť. Z posolstva sme vybrali viacero pasáží.

PREZIDENT MOV THOMAS BACH.BACH: 
KAŽDÁ KRÍZA SA STÁVA PRÍLEŽITOSŤOU
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POSOLSTVOTEXT: THOMAS BACH, FOTO:  TASR/AP

VŠETCI BUDEME MUSIEŤ 
PRINÁŠAŤ OBETE 
A ROBIŤ KOMPROMISY. 
MIMORIADNE 
PODMIENKY SI VYŽADUJÚ 
MIMORIADNE RIEŠENIA.
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SPOLOČENSKÝ DOPAD

-

-

-

-
-

-

-

-
-

EKONOMICKÝ DOPAD
-

-

-
-

-

-

POLITICKÝ DOPAD 

-
-

-

-

-

-

-
-

CESTA VPRED

-

I
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KEĎ FUTBALISTI V ČASE KORONAKRÍZY KONEČNE MOHLI ZAČAŤ TRÉNOVAŤ (TÁTO FOTOGRAFIA JE Z MICHALOVIEC), MUSELI SA NA 
TRÉNING CHYSTAŤ NA TRIBÚNE.

TEXT: PETER PAŠUTH, FOTO: ANDREJ GALICA, TASR/MARTIN BAUMANN, 
ROMAN HANC, HENRICH MIŠOVIČ, JAROSLAV NOVÁK

HANTUCHOVEJ NOVÝ ŽIVOT

Šport sa síce ocitol 
z ekonomického pohľadu v dobe 
koronakrízy medzi porazenými, 
môže však z nej vyjsť v konečnom 
účtovaní ako víťaz a ešte silnejší 
ako predtým. Zdravie spoločnosti 
totiž bude hrať v budúcnosti 
oveľa významnejšiu úlohu, 
a šport a pohybové aktivity sú 
azda najlacnejší prostriedok 
pre zdravú spoločnosť. 

KORONAKRÍZA A SLOVENSKO

-

-

-

-
-

-

-

U
PODPORA ŠPORTU SA 
VYPLATÍ AJ EKONOMIKE
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ONLINE INFORMAČNÁ 
PLATFORMA SOŠV

SOŠV sa stal 
sprostredkovateľom 
komunikácie medzi 

športovými zväzmi a ďalšími 
športovými organizáciami 
a ministerstvom. Aj preto 
koncom apríla spustil online 
platformu www.olympic.
sk/informacnyservis, na 
ktorej si odborná i laická 
športová verejnosť nájde 
odpovede na mnohé dôležité 
aktuálne otázky. Odpovede 
vypracovali zástupcovia 
Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu 
SR a experti SOŠV.

PLATFORMA SOŠV

VZDIALENOSTI MEDZI FUTBALISTAMI PO NÁVRATE DO TRÉNINGOVÉHO PROCESU (FOTOGRAFIA JE ZO SEREDE) MUSELI BYŤ MINIMÁLNE DVA METRE.

ZASIAHNUŤ BY MAL AJ ŠTÁT

S lovenský olympijský a  športový výbor 
spoločne so športovými zväzmi a  ďal-
šími športovými subjektmi a  v  úzkej 

spolupráci s  Ministerstvom školstva, vedy, 
výskumu a  športu SR hľadal v  uplynulých 
týždňoch spôsoby, ako počas koronakrízy 
pomôcť slovenskému športu. Požiadavky 

zo športového sektora zhrnul SOŠV ako 
strešná organizácia slovenského športu do 
komplexného návrhu opatrení, ktoré zaslal 
rezortnému ministerstvu i  štátnemu tajom-
níkovi pre šport Ivanovi Husárovi.

Športové zväzy a federácie dnes hospodária 
so štátnymi i verejnými prostriedkami, ktoré sú 
zmluvne viazané na konkrétny stanovený účel. 
Práve viazanosť financií ich limituje pri snahe 
vyrovnať sa s  dôsledkami koronakrízy. SOŠV 
preto odporučil ministerstvu prijať príslušnú 
legislatívu, ktorá umožní zmenu účelu čerpa-
nia financií v  roku 2020. Upraviť by sa mala 
zákonom stanovená percentuálna viazanosť 
rozdelenia príspevku uznanému športu.

Mantinely by sa mali uvoľniť a napríklad fi-
nančné prostriedky na organizovanie podujatí 
či sústredení, ktoré dnes nebude možné orga-
nizovať, presunúť do podpory mládeže, špor-
tových klubov či do fondu solidarity, z ktorého 
sa budú zabezpečovať príjmy nielen momen-
tálne azda najzraniteľnejšej skupiny v našom 
športe – športových odborníkov a trénerov, ale 
aj mzdové náklady športovcov. Umožniť teda, 
aby sa v prípade, ak sa nenaplní účelovosť pri-
delených finančných prostriedkov, aby sa tieto 
prostriedky mohli použiť na iné vhodné účely.

Ďalšou možnosťou, ktorá by pomohla 
športovému hnutiu a  ktorá sa tiež ponú-
ka, je predĺženie dočerpania nevyužitých 

NÁVRH OPATRENÍ NA 
ZMIERNENIE DOPADOV 
KORONAKRÍZY
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SOŠV CHCE ROZHÝBAŤ KRAJINU
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účelových prostriedkov v  roku 2021. To by 
umožnilo lepšie a  racionálnejšie rozloženie 
vzniknutej záťaže.

Zväzy by podľa návrhu opatrení mali mať 
tiež v roku 2020 mimoriadne možnosť zaradiť 
medzi oprávnené výdavky aj niektoré náklady, 
ktoré neočakávane vznikli z dôvodu pandémie 
(napríklad poskytnutie finančnej pomoci špor-
tovým klubom s nájmom a pod.). 

Súťažný športový život sa prakticky v ce-
lom svete zastavil a rozbehne sa pravdepo-
dobne až v  druhej polovici roka. To môže 
výrazne ovplyvniť aj niektoré vstupné hod-
noty do vzorca na výpočet príspevku uzna-
nému športu na rok 2021.

Vzhľadom na nedostatok podujatí, na kto-
rých môžu športovci dosiahnuť rozhodujúci 
športový výsledok pre výpočet príspevku, 
rovnako tak pre nemožnosť troch účastí na 
súťažiach a  pokles členskej základne národ-
ných športových zväzov v  tomto období pre 
nemožnosť súťaží, navrhuje SOŠV zafixovať vy-
brané vstupné hodnoty pre výpočet príspevku 
uznanému športu i  zoznam športovcov Top 
tímu 2020.

Športovým subjektom by pomohlo aj pre-
dĺženie stanovených termínov na schválenie 
výročných správ,  ich zverejnenia v  registri 
účtovných závierok a  tiež umožnenie po-
užitia a  vyúčtovania dotácií a  príspevkov 

z verejných zdrojov i sponzoringu do konca 
roka 2021. To by umožnilo racionálnejšie roz-
loženie záťaže.

Firmy by mali dostať možnosť podporovať 
šport aj v prípade, že nebudú mať v roku klad-
ný hospodársky výsledok. Pre činnosť športo-
vých organizácií je v dnešnej dobe dôležité aj 
zákonom povoliť korešpondenčné hlasovanie 
či zasadnutia ich najvyšších orgánov prostred-
níctvom moderných technológií. 

SOŠV navrhol zostaviť pracovnú skupinu 
pôsobiacu na MŠVVŠ SR, ktorá by koordino-
vane riešila vzniknuté celonárodné problémy 
športu a  mohla komunikovať aj s  ďalšími 
ústrednými orgánmi štátnej správy. Jej členmi 

KORONAKRÍZA A SLOVENSKO

KÝM NEBOLI OTVORENÉ ŠPORTOVISKÁ, 
OLYMPIONIK MARCEL LOMNICKÝ 
Z NÚDZE TRÉNOVAL VO VLASTNORUČNE 
VYBUDOVANOM DOMÁCOM KLADIVÁRSKOM 
AREÁLI V POHRANICIACH.

ANTON SIEKEL: 
„DNES BY MAL ŠTÁT 
VIAC AKO KEDYKOĽVEK 
PREDTÝM ZASIAHNUŤ 
STIMULAČNÝMI 
OPATRENIAMI. 
MAL BY STIMULOVAŤ 
ZÁUJEM SÚKROMNÉHO 
SEKTORA, ABY 
PODPOROVAL ŠPORT, 
ALE AJ KULTÚRU.“

GYMNASTICKÁ OLYMPIONIČKA BARBORA MOKOŠOVÁ BOLA DLHŠIE 
ODSÚDENÁ NA TRÉNINGY MIMO TELOCVIČNE.
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by boli zástupcovia ministerstva, SOŠV, ná-
rodných športových zväzov, športových klu-
bov, ale aj športovcov či samospráv. Zároveň 
by táto skupina mohla priebežne informovať 
športové hnutie o dôležitých krokoch vlády SR 
a ministerstva, ktoré sa ho týkajú (napr. v akej 
výške dostanú zväzy zvyšné financie v  rámci 
príspevku uznanému športu na rok 2020, na 
aký účel ich môžu využiť v  tejto mimoriadnej 
situácii, a pod.). 

K otvoreniu vonkajších športovísk a športo-
vaniu na nich za dodržania prísnych podmie-
nok došlo 22. apríla. SOŠV aj niektoré zväzy sa 
potom snažili aj o otvorenie vnútorných špor-
tovísk, aspoň pre vrcholových športovcov na 

individuálne tréningy, za dodržania prísnych 
hygienických opatrení.

Takéto otvorenie športovísk predstavovalo 
dôležitý ústretový krok voči športovému hnu-
tiu, športovcom, trénerom, zástupcom klubov, 
aj majiteľom športovej infraštruktúry.

Medzi navrhovanými opatreniami bola/
je tiež požiadavka umožniť dobrovoľnú cen-
tralizovanú prípravu vrcholových športovcov 
v  karanténnych podmienkach s  ubytovaním 
a  stravou bez cestovania, samozrejme, za 
dodržania opatrení nevyhnutných na ochranu 
pred šírením nákazy.

Slovenská plavecká federácia v prvej májo-
vej dekáde u hlavného hygienika SR uspela so 

snahou otvoriť aspoň jeden krytý 50-metrový 
na účel prípravy reprezentantov ešte niekoľko 
týždňov pred riadnym otvorením bazénov.

Zatiaľ nie je jednoznačne jasné, či sa eko-
nomické opatrenia vlády na pomoc firmám 
a  zamestnancom týkajú aj športového pro-
stredia. Finančná správa a  ústredie ÚPSVR 
SR nevedeli dať doteraz adekvátnu odpoveď 
na otázku, či o  opatrenie môžu požiadať aj 
zamestnaní športovci či športovci vykonáva-
júci činnosť ako SZČO. SOŠV preto požiadal 
ministerstvo o vydanie usmernenie, či prija-
té ekonomické opatrenia platia aj pre kluby 
ako zamestnávateľov a  ich zamestnancov, 
vrátane SZČO.

KORONAKRÍZA A SLOVENSKO

VODNÍ SLALOMÁRI SA UŽ 
NEVEDELI DOČKAŤ, KEDY SA PO 
TÝŽDŇOCH ZNOVU DOSTANÚ NA 
DIVOKÚ VODU. NA FOTOGRAFII 
PRED PRVÝM TRÉNINGOM 
V ČUNOVE OLYMPIJSKÝ 
MEDAILISTA MATEJ BEŇUŠ.

KEĎ SA SILA A OBRATNOSŤ NEDALI TRÉNOVAŤ VNÚTRI, 
MUSELI AJ RÝCHLOSTNÍ KANOISTI (NA FOTOGRAFII 
SAMUEL BALÁŽ) CVIČIŤ VONKU.

OTVORENIE 
ŠPORTOVÍSK EŠTE 
NEZNAMENÁ 
VÍŤAZSTVO

Š portovci ešte pred začiatkom 
opatrení proti pandémii 
koronavírusu SARS-CoV-2 

a ochorenia COVID-19 investovali 
množstvo energie i času do 
tréningov a boli pripravení na 
súťaženie. Udržať si potrebnú 
výkonnosť bez dlhšej možnosti 
využívania športovísk bolo pre 
nich takmer nemožné. Športovci 
prešli do udržiavacieho módu, 
pripravovali sa doma či v prírode. 
Šport na Slovensku sa preto 
úplne nevytratil ako v niektorých 
krajinách, len zadriemal 
a postupne sa prebúdzal k životu.

„Každý, kto sa venuje 
vrcholovému športu, presne 
vie, čo znamená tréningový 
výpadok zavinený aj malým 
zranením. SOŠV sa významne 
angažoval v aktivitách otvoriť 
športoviská. Otvárali sa s rizikami, 
obnovenie športového života 
ešte neznamenalo, že sme 
vyhrali nad koronavírusom. 
Musíme sa s jeho prítomnosťou 
zmieriť,“ hovorí Anton Siekel.

OTVORENIE 
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lovensko bolo jednou 
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KORONAKRÍZA A SLOVENSKO

Koronakríza na niekoľko týždňov, v niektorých prípadoch aj mesiacov, úplne paralyzovala 
slovenský šport. Ten sa zaradil medzi sektory hospodárstva, spoločnosti i kultúry, ktoré obzvlášť 
viditeľne postihla. Až sa koronakríza skončí, svet bude iný. A zmení sa aj slovenský šport.

VLANI TAKTO PÁDLOVAL VODNÝ SLALOMÁR ALEXANDER 
SLAFKOVSKÝ NA PRETEKOCH SVETOVÉHO POHÁRA V ČUNOVE. 
V TOMTO ROKU MAL MAŤ PRETEKY SP „DOMA“, V LIPTOVSKOM 
MIKULÁŠI, ALE TAKISTO AKO MNOŽSTVO INÝCH ŠPORTOVÝCH 

PODUJATÍ, AJ TOTO PADLO ZA OBEŤ KORONAKRÍZE.

S

NÁŠ SPORT SA 
ADAPTUJE NA 
NEZNÁMU BUDÚCNOSŤ

044-046 neznama buducnost M.indd   44 04.06.20   21:32



OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020   45

KORONAKRÍZA A SLOVENSKOTEXT: PETER PAŠUTH, FOTO: ANDREJ GALICA, 
TASR/MARTIN BAUMANN, MICHAL SVÍTOK

OLYMPIJSKÉ TRÉNINGOVÉ CENTRUM X-BIONIC SPHERE 
V ŠAMORÍNE ZOSTALO NA DLHŠÍ ČAS PRÁZDNE.

JÁN KOVÁČIK : 
BUDEME MAŤ TÍMY, 
KTORÉ BUDÚ MAŤ AJ 
POLOPROFESIONÁLOV. 
PO TEJTO EPIDÉMII BUDE 
CELKOVO VŠETKO INAK, 
AKO BOLO DOTERAZ.

SMUTNÉ KANÁLY OŽILI

-

-

-

-
-

-

-

-

-

PLAVCI AKO PACIENTI VO 
VEĽMI ŤAŽKOM STAVE

-

-

-

-

-

-

-

-

-
-

TREBA UDRŽAŤ ZÁKLADNÉ 
ŽIVOTNÉ BUNKY KLUBOV

-

-

-

-
-
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NEPREDVÍDATEĽNÉ 
FINANCOVANIE ŠPORTU

I

POSTUPNÉ OTVÁRANIE 
ŠPORTOVÍSK

Aj vďaka aktivitám SOŠV 
sa 22. apríla po šiestich 
týždňoch s obmedzeniami 

(uzatvorené toalety, zákaz 
kontaktných činností) otvorili 
vonkajšie športoviská. Pre 
organizovaných športovcov 
20. mája sprístupnili bazény 
i vnútorné športoviská. Na 
vonkajších sa mohli vykonávať aj 
kontaktné športy, na rozdiel od 
toaliet zostávali šatne zatvorené. 
Od 3. júna sa otvorili všetky 
športoviská už aj pre verejnosť. 
Zároveň sa v objektoch 
sprístupnili šatne, sprchy i ďalšie 
zázemie. Hygienici povolili aj 
športové zápolenia, avšak zatiaľ 
bez divákov. Medzi prvými sa 
k súťažným zápasom vrátili 
futbalisti, vo Fortuna lige si od 
13. júna odsúhlasili len skrátený 
päťkolový formát nadstavby.

POSTUPNÉ OTVÁRANIE 

KEĎ BOLI 
ŠPORTOVISKÁ 

UZAVRETÉ, AJ NAŠI 
TOPŠPORTOVCI 

MUSELI PRI PRÍPRAVE 
DOMA IMPROVIZOVAŤ... 

NA FOTOGRAFII 
NÁŠ ŠPIČKOVÝ 

RÝCHLOSTNÝ 
KANOISTA PETER 

GELLE.

KORONAKRÍZA A SLOVENSKO
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KORONAKRÍZA A SLOVENSKO – ANKETATEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO: JÁN SÚKUP, ANDREJ GALICA,
TASR/MARTIN BAUMANN, MICHAL SVÍTOK, JÁN KROŠLÁK

Koronakríza dramaticky ovplyvňuje život a chod športových zväzov a ešte viac 
klubov, ktoré sú ich členmi. V ankete sme na túto tému vyspovedali troch 
viceprezidentov Slovenského olympijského a športového výboru, ktorí 
sú zároveň reprezentantmi národných zväzov. Viceprezident pre športy 
PETER KORČOK šéfuje Slovenskému atletickému zväzu (SAZ), viceprezident 
pre olympizmus ZDENKO KRÍŽ Slovenskému stolnotenisovému zväzu (SSTZ) 
a viceprezident pre infraštruktúru MARTIN KOHÚT je členom výkonného výboru 
Slovenského zväzu ľadového hokeja (SZĽH), ktorý ešte nedávno viedol.

ýroky trojice vicepreziden-

PETER KORČOK. ZDENKO KRÍŽ. MARTIN KOHÚT.

POCÍTIA VŠETCI
DOPADY

V
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C AKÉ ZMENY A  ÚSPORNÉ OPATRENIA 
PRIJAL VÁŠ ZVÄZ PO PREPUKNUTÍ KORO-
NAKRÍZY?
Peter Korčok: 

Zdenko Kríž: 

Martin Kohút: 

CČO SÚ PODĽA VÁS NAJVÁŽNEJŠIE PROB-
LÉMY, KTORÉ SPÔSOBILA KORONAKRÍZA 
Z POHĽADU VÁŠHO ZVÄZU A JEHO ČLENOV?
Peter Korčok:

Zdenko Kríž:

KORONAKRÍZA A SLOVENSKO – ANKETA

ATLÉTKA IVETA PUTALOVÁ V DEŇ, KEĎ SA POVOLILI TRÉNINGY NA VONKAJŠÍCH ŠPORTOVISKÁCH.
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Martin Kohút:

C DO AKEJ MIERY VÁS POSTIHLO RUŠE-
NIE SÚŤAŽÍ – ČI UŽ VLASTNÝCH, ALEBO 
ZAHRANIČNÝCH, NA KTORÝCH SA MALI ZÚ-
ČASTNIŤ VAŠI ŠPORTOVCI? PODARILO SA 
VÁM ZÍSKAŤ NEJAKÉ KOMPENZÁCIE ZA UŽ 
VYKONANÉ PLATBY SÚVISIACE S  VÝJAZD-
MI REPREZENTÁCIÍ?
Peter Korčok:

Zdenko Kríž:

Martin Kohút:

C KTORÁ KATEGÓRIA ČLENOV VÁŠHO ZVÄZU 
BUDE NAJVIAC POSTIHNUTÁ A PREČO?
Peter Korčok:

Zdenko Kríž: 

Martin Kohút:

KORONAKRÍZA A SLOVENSKO – ANKETA

MARTIN KOHÚT: 
AK CHCE ŠTÁT 
NIEČO SPRAVIŤ 
PRE ŠPORT, TAK BY 
PREDOVŠETKÝM MAL 
VIAC NEŽ V MINULOSTI 
POČÚVAŤ VOLENÝCH 
PREDSTAVITEĽOV 
ŠPORTOVEJ OBCE.

STOLNOTENISOVÝ MIX BARBORA BALÁŽOVÁ, ĽUBOMÍR PIŠTEJ MOHOL UŽ NIEKOĽKO 
TÝŽDŇOV MAŤ ISTOTU ŠTARTU NA OH, MUSÍ VŠAK ČAKAŤ.

NIEČO SPRAVIŤ 
PRE ŠPORT TAK BYY 

MA

047-051 Dopady pocitia vsetci.indd   49 04.06.20   22:08



50   OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020 WWW.OLYMPIC.SK

C KEĎŽE SA Z  OBJEKTÍVNYCH DÔVODOV 
NEBUDÚ DAŤ DODRŽAŤ PODMIENKY NA 
PRIZNANIE PRÍSPEVKU UZNANÉMU ŠPOR-
TU PODĽA DOTERAJŠÍCH PREDPISOV, AKÉ 
ÚPRAVY BY STE NAVRHOVALI?
Peter Korčok:

Zdenko Kríž:

Martin Kohút:

KORONAKRÍZA A SLOVENSKO – ANKETA

ZDENKO KRÍŽ:
KORONAKRÍZA ZREÁLNILA 
HODNOTU ŠPORTU AJ 
HODNOTY V ŠPORTE. 
UKÁZALO SA, ŽE NIE 
VŠETKY SÚ TAKÉ, ZA AKÉ SA 
VYDÁVALI A ŽE NIE VŠETKO 
MÁ TAKÚ SKUTOČNÚ CENU, 
ZA AKÚ SA PREDTÝM 
KUPOVALO A PREDÁVALO.

HOKEJISTI PRIŠLI O KLUBOVÉ VRCHOLY SEZÓNY, AJ O TEN REPREZENTAČNÝ V PODOBE 
MS. A NAŠI AJ O BRATISLAVSKÝ KVALIFIKAČNÝ TURNAJ NA ZOH 2022.

UKÁZALO SA, Ž
VŠETKY SÚ TAK

POR
ŽE NIE 
KÉ, ZA

E N
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C AKO BY PODĽA VÁS V  TEJTO SITUÁCII 
CELKOVE MAL ŠPORTU POMÔCŤ ŠTÁT?
Peter Korčok: -

-

-

-

-

Zdenko Kríž: -

-

-

-

-
-

-

-

Martin Kohút:

-
-

-

-

C V  NADCHÁDZAJÚCOM OBDOBÍ MALI CEZ 
FOND NA PODPORU ŠPORTU PLYNÚŤ VEĽKÉ 
PROSTRIEDKY DO ROZVOJA ŠPORTOVEJ 

INFRAŠTRUKTÚRY. NEBOLO BY PODĽA VÁS 
VZHĽADOM NA KORONAKRÍZU ÚČELNÉ 
PRESUNÚŤ ČASŤ PEŇAZÍ NA ÚČEL AKÚTNEJ 
POMOCI PREDOVŠETKÝM KLUBOM? AK ÁNO, 
AKÉ INVESTÍCIE DO INFRAŠTRUKTÚRY BY 
MALI ZOSTAŤ AKO DOMINANTNÉ A KTORÉ BY 
MOHLI BYŤ ODSUNUTÉ NA NESKÔR?
Peter Korčok: -

-

-

-

Zdenko Kríž: -

-

Martin Kohút: -
-

-

-
-

C V  ČOM SA ŠPORT PO KORONAKRÍZE 
NAJVIAC ZMENÍ?
Peter Korčok:

-

-

-

-

Zdenko Kríž:
-

-

-

-

-

-

Martin Kohút:
-

-

-

-

-
-

I

KORONAKRÍZA A SLOVENSKO – ANKETA
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ODZNAK VŠESTRANNOSTI

Od začiatku októbra sa na základných školách na Slovensku realizoval pilotný ročník nového projektu Slovenského 
olympijského a športového výboru (SOŠV) – olympijského Odznaku všestrannosti (OLOV). Mal vyvrcholiť tesne pred 
koncom školského roka. Opatrenia proti pandémii ho však predčasne usekli v marci, keď sa nútene museli zatvoriť všetky školy.

DETI ZO ZŠ S MŠ ZA KASÁRŇOU V BRATISLAVE, KTORÉ SA V DECEMBRI ZÚČASTNILI NA UKÁŽKOVOM TESTOVANÍ V RÁMCI OLOV, AJ 
S AMBASÁDORMI PROJEKTU ANASTASIOU KUZMINOVOU A MICHALOM MARTIKÁNOM.

TAKTO VYZERAJÚ ZLATÝ, 
STRIEBORNÝ A BRONZOVÝ 

OLYMPIJSKÝ ODZNAK 
VŠESTRANNOSTI, AJ MEDALY OLOV.USEKLA AJ NOVINKU PRE DETI

PANDÉMIA 
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A mbasádormi a  tvárami olympijského Od-
znaku všestrannosti sú dve naše mimo-
riadne športové osobnosti – trojnásobná 

olympijská víťazka a  šesťnásobná medailistka 
zo ZOH v biatlone Anastasia Kuzminová a dvoj-
násobný olympijský víťaz a päťnásobný medai-
lista z OH vo vodnom slalome Michal Martikán. 
Obaja sa zúčastnili na decembrovom ukážko-
vom testovaní žiakov ZŠ s MŠ Za kasárňou 2 
v Bratislave.

Slávni olympionici zobrali svoju úlohu 
vážne. Najmä Nasťa od začiatku deti najprv 
oduševnene povzbudzovala a  potom im aj 
radila, ako správne vykonávať pohyby pri 
skokoch z  miesta, či pri hodoch s  medi-
cinbalom. Ale postupne strhla atmosféra aj 
Michala, ktorý pri zhyboch deti upozornil, že 
pri chybnom vykonávaní často opakovaných 
pohybov si môžu spôsobiť problémy, ktoré 
pocítia v dospelosti. A sám deťom dokonca 

DETI LÁKAJÚ 
AMBASÁDORI OLOV 
KUZMINOVÁ A MARTIKÁN

D

054-055 deti M.indd   54 04.06.20   22:09



OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020   55

ODZNAK VŠESTRANNOSTITEXT: ROMAN HANZEL, ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO: JÁN SÚKUP

TESTOVACÍ SKOK DO DIAĽKY Z MIESTA PRED OČAMI 
KUZMINOVEJ A MARTIKÁNA.

OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020K    55

ukázal vzorovú výdrž v  zhybe. Obaja pred-
viedli aj správny skok z  miesta, či správny 
hod medicinbalom vzad.

„Niektoré deti sa hýbu dosť, ale iné zase 
menej a  je dobré, keď sa prostredníctvom 
takéhoto testovania môžu porovnať. Možno to 
niektoré z nich bude aj motivovať, keď zistia, 
o  koľko sú ich rovesníci lepší. Je dobré, že 
vďaka takémuto projektu sa môže dariť u detí 
aj trochu kompenzovať negatívne dôsledky 

ich prílišného zaujatia digitálnymi lákadlami. 
Zdravotný aspekt je tiež dôležitý,“ zamyslel sa 
Michal Martikán nad zmyslom OLOV.

Anastasia Kuzminová si testovanie užila. 
„Som veľmi rada, že sa oživil tento projekt 
a  verím, že rýchlo naberie na obrátkach. Na 
základnej škole v  ruskom Ťumeni, ktorú som 
absolvovala, sme podobné testovanie mávali 
pravidelne. Považujem to za prirodzené, veď 
dieťa vyrastá s chuťou hýbať sa  a  v  súťažení 

s  rovesníkmi sa rozvíja jeho talent. Myslím si, 
že takto nastavené testovanie by mal zvládnuť 
každý žiak tejto vekovej kategórie, ale pravda 
je, že v porovnaní s dnešnou generáciou detí 
mala tá moja pohybu podstatne viac. Treba 
znovu naštartovať vlnu záujmu o  športovanie 
a pohyb. Odznak všestrannosti tomu môže po-
môcť,“ povedala.  I

VEĽKÝ ZÁUJEM ŠKÔL

UKÁŽKOVÉ TESTOVANIE 
V BRATISLAVE

I

KOMPLEXNÁ 
KOMBINÁCIA DISCIPLÍN
Odbornú stránku OLOV zastrešuje 
Roman Hanzel zo SOŠV. Na 
margo výberu testovacích 
disciplín povedal, že ho 
posudzovala a odobrila skupina 
šiestich odborníkov, garantov 
projektu. „Ide o komplexnú 
kombináciu disciplín, ktoré 
sú zamerané na testovanie 
rýchlosti, sily aj vytrvalosti. 
V pilotnom ročníku OLOV sme sa 
zamerali na 11 a 12-ročné deti, ale 
výhľadovo ho plánujeme rozšíriť 
aj na ďalšie ročníky a stanoviť 
aj koeficient na porovnanie 
výkonov s dospelými,“ uviedol.
Testovanie sa v rámci pilotného 
ročníka OLOV realizovalo 
v šiestich disciplínach: člnkový 
beh 10x5 m, zhyby (výdrž 
v zhybe), vytrvalostný člnkový 
beh, ľah – sed za 30 sekúnd, 
skok do diaľky znožmo z miesta 
a hod 2 kg medicinbalom vzad.

KOMPLEXNÁ 
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POHĽAD DO ROKOVACEJ SÁLY 
NÁRODNEJ RADY SR PRI ROKOVANÍ 

O PROGRAMOVOM VYHLÁSENÍ 
VLÁDY SR, KTORÉ PREDNIESOL 

PREMIÉR IGOR MATOVIČ.

Vláda Slovenskej republiky 19. apríla schválila svoje programové vyhlásenie na 
roky 2020 – 2024, s ktorým sa následne úspešne uchádzala o dôveru Národnej 
rady SR. Žiaľ, v oblasti športu je vyhlásenie skromné a málo konkrétne.

ČAKAL OD PROGRAMU 
VLÁDY VIAC

SOŠV
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re športové hnutie, ktorého 
je Slovenský olympijský 

strešnou organizáciou, je 

lasti, ktorá sa ho priamo 

PREZIDENT SOŠV O PVV

statne viac: 

Napríklad vypracovanie Národného 

Na druhej strane, neznamená to 

školstva, so štátnym tajomníkom, aj 

majú vlastné strediská vrcholového 

ČO JE V PROGRAMOVOM 
VYHLÁSENÍ VLÁDY O ŠPORTE?

uvádza nasledovné:

nancovanie športu znevýhodnených 

ŠPORT A ŠTÁTTEXT: SVETLANA BARÁTOVÁ, ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO: TASR/JAROSLAV NOVÁK

ANTON SIEKEL: „ŽIAĽ, MOMENTÁLNE JE 
ŠPORT NA CHVOSTE ZÁUJMU. REŠPEKTUJEM, 
ŽE ZDRAVOTNÍCTVO, HOSPODÁRSTVO ČI 
KORUPCIA PREDSTAVUJÚ NAOZAJ VÁŽNE 
TÉMY. ALE EXISTUJE TU AJ ŠPORT, S KTORÝM 
SA SPÁJAJÚ VÝZNAMNÉ BENEFITY PRE NAŠE 
ŽIVOTY. A ŠPORTOVÉ HNUTIE ZDRUŽUJE 
NIEKOĽKO STOTISÍC ČLENOV.“

P
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špecializovaných športových tried 

systematickej podpory regionálnych 

aplikácie Medzinárodných dohovorov 

váckeho násilia na verejných športo

ČO NAVRHOVAL 
DO VYHLÁSENIA SOŠV?

ako námet na zapracovanie do toh

ich uvádzame:

„Vláda SR podporí šport na 
Slovensku tým, že:

športovej reprezentácie, vrcholového 

stihnutých športovcov; 

nancovania športu prostredníctvom 
aktivovania súkromných zdrojov; 

vanie vrcholových medzinárodných 
športových podujatí na Slovensku 

medzinárodného významu na území 

nou samosprávou, športovými orga

 pripraví nový Národný program 

slovenského športu;

športových poukazov, ako perspektív
neho nástroja na zvýšenie športových 

tu; 

športom; 

 sa zameria na propagáciu zdravé

 podporí vzdelávací proces prostred

munitných centier pri základných, 

tváranie takýchto centier, športovísk 

 podporí koncept otvorených telo

ich vzdelania je nevyhnutný na získanie 

 zlepší podmienky na vrcholo
vú športovú prípravu talentovanej 

stredoškolského štúdia so športovou 
prípravou na stredných športových 
školách; podporí systém duálneho 
vzdelávania pre športovcov; 

 utvorí podmienky na rozšírenie 

 utvorí legislatívny nástroj na zaviaza

I

ŠPORT A ŠTÁT
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ROZHOVOR SO ŠTÁTNYM TAJOMNÍKOM

N Husár ako nominant strany 

VÍZIA ZMIEN

C Je výhoda, ak sa politikom stane 
bývalý športovec? Dokážete brať veci 
okolo vás, vrátane prípadných prehier – 
športovo?

CLenže na stoličke štátneho tajomníka 
vám na to nepostačí jeden trojsetový, 
prípadne päťsetový zápas...

Dostal do rúk šancu nájsť kľúč ku 
katarzii slovenského šport. Práve 
v čase, keď sa jeho trhliny môžu 
v dôsledku koronakrízy rozďaviť 
do prepadliska. Štátny tajomník 
Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu SR 
pre šport IVAN HUSÁR sa 
ocitol pred horolezeckou 
stenou, na ktorej je veľa 
previsov. Už vie, že napriek 
odhodlaniu bude hľadanie cesty 
na vrchol zložitejšie, ako čakal. 
Rozhovor s ním je miestami ako 
prvovýstup bez istiaceho lana.

TEXT: STANO ŠČEPÁN, FOTO: ROMAN BENICKÝ, DUŠAN KOUTNÝ, 
TASR/PAVOL ZACHAR, PAVEL NEUBAUER, TASR/AP

PRIORITA? PRIORITA? 
VOĽNOČASOVÉ POUKAZY
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C Každý športovec aj tréner túži 
po víťazstvách. Čo by pre vás bolo 
najväčším víťazstvom v novej pozícii? 

C Lenže to bude v čase reštartovania eko-
nomiky po ťažkej kríze vážny problém...

C Aké zdroje?

FOND NA PODPORU ŠPORTU

C Ostaňme ešte pri vašej funkcii. Do 
akej miery post štátneho tajomníka 
reálne ovplyvní súčasnosť, budúcnosť 
a víziu športu na Slovensku? 

C Vraj ani výhľadovo neuvažujete 
o  samostatnom ministerstve športu, 
o ktorom sníval Kamil Haťapka už pred 25 
rokmi...

C Chcete korigovať jeho zameranie? 

C Budú financie z fondu slúžiť aj na iné 
účely? Napríklad na podporu zväzov po 
koronakríze, alebo na podporu vrcholo-
vých športovcov? 

C Riskujete sklamanie či nevôľu časti 
zväzov...

(NE)STABILITA FINANCIÍ 

C Ročne je na činnosť fondu odsúhlase-
ných 20 miliónov Eur. Požadovaná par-
ticipácia z  ďalších zdrojov však môže 
pribrzdiť niektoré projekty. Prostriedky 
z  fondu napriek tomu nemusia stačiť. 

ROZHOVOR SO ŠTÁTNYM TAJOMNÍKOM

IVAN HUSÁR EŠTE ZA 
TRÉNERSKÝCH ČIAS. NA 
FOTOGRAFII ZO SEZÓNY 
2008/09, KEĎ S VOLEJBALISTAMI 
VKP BRATISLAVA ZÍSKAL ŠTVRTÝ 
RAZ TITUL MAJSTRA SLOVENSKA.

POLITIKA JE 
SKÔR SVET 
KOMPROMISOV. 
V ŠPORTE ICH 
ROBÍTE NANAJVÝŠ 
SO SPOLUHRÁČOM, 
ABY TO NA IHRISKU 
FUNGOVALO. 
SO SÚPEROM, 
AK TÚŽITE PO 
VÝHRE, ISTO NIE. 
TOTO JE TROCHU 
INÝ SVET.
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Tobôž, ak by sa pre následky pandémie 
redukovali. 

C A keď sa nezhodne? 

C Patríte k  ľuďom, ktorí vravia, že pe-
ňazí je v  našom športe relatívne dosť. 
Zväzy, kluby, tréneri a  funkcionári tvr-
dia však opak.

„TUČNÝ“ ZÁKON O ŠPORTE  

C Od 1. januára 2016 je v platnosti Zákon 
o  športe. Napriek novelizáciám a  korek-
túram však stále vzbudzuje protichodné 
reakcie v športovom hnutí...

C Vieme, kde sa dá zo zákona uberať? 

C Ako však dosiahnuť zhodu, keď majú 
jednotlivé športy neraz protichodné 
názory napríklad na vzorec hodnotenia, 
od ktorého sa odvíja podiel ich štátnych 
dotácií? 

C Áno, ale zrejme aj vy cítite tlak na 
vylepšenie parametrov hodnotiaceho 
vzorca. 

C Ako to vnímate vy? 

ROZHOVOR SO ŠTÁTNYM TAJOMNÍKOM

V HODNOTIACOM VZORCI VIDÍ NOVÝ ŠTÁTNY TAJOMNÍK PROBLÉM MEDZI HODNOTENÍM 
KOLEKTÍVNYCH A INDIVIDUÁLNYCH ŠPORTOV A AJ MEDZI DRUHMI SÚŤAŽÍ. 
„NAPRÍKLAD TENIS NEMÁ MAJSTROVSTVÁ SVETA. ONI MUSIA POVEDAŤ, ČO SÚ ICH 
MS,“ VRAVÍ HUSÁR. MOMENTKA JE Z DAVISCUPOVÉHO ZÁPASU SLOVENSKO - ČESKO.
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C Máme šancu na systémové riešenie?

ZÚŽENIE TOP TÍMU?

C Čo je pre štát dôležitejšie? Štátna 
reprezentácia, alebo masový šport?

C Čaká nás rezignácia na úspechy 
vrcholových športovcov? Nestratia mo-
tiváciu, ak sa im zhoršia podmienky na 
prípravu?

C Šport na Slovensku bojuje o  svoju 
popularitu rôznymi cestami. Úspechy, 
ktoré na vrcholných súťažiach miestami 
dosahuje, sú neraz výsledkom obeta-
vosti a podpory rodičov, prípadne spon-
zorov. Pomohlo by dočasne rozšírenie 
tzv. Top tímu?

C Zúženie prinesie negatívne reakcie 
najlepších športovcov aj ich trénerov. 

C Kto by mal byť garantom zloženia Top 
tímu a  jeho pravidiel? Ministerstvo cez 
svoju sekciu športu, alebo SOŠV?

NA VYHODNOCOVANIE 
ZAHRANIČNEJ 

POPULARITY 
JEDNOTLIVÝCH ŠPORTOV 
V HODNOTIACOM VZORCI 

NIE JE V ŠPORTOVOM 
HNUTÍ JEDNOTNÝ 

NÁZOR. NA FOTOGRAFII 
CYKLISTICKÁ HVIEZDA 

PETER SAGAN.

EFEKTÍVNEJŠIE 
BY BOLO TOP TÍM 
SKÔR ZÚŽIŤ. NECH 
SÚ V ŇOM NAOZAJ 
LEN TÍ NAJLEPŠÍ. 
S ADEKVÁTNOU 
PODPOROU.

ROZHOVOR
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C Popri Top tíme je druhou možnosťou 
zabezpečenia dobrých podmienok 
športovcom v  rezortných športových 
centrách. 

STRECHA A PILIERE

C Ako vnímate postavenie Slovenské-
ho olympijského a  športového výboru 
v  kontex te zastrešovania športu na 
Slovensku?

CV čom sa nespráva?

CČo s výkonnostným športom? 

C Programové vyhlásenie vlády 
vzbudilo obavy, aby neostal šport na 
chvoste záujmu vlády. 

C Nestihli sme otvoriť všetky témy, no 
dôsledky ekonomickej krízy po pandé-
mii zrejme potrápia aj vás...

I

ŠPORT V SR V ČÍSLACH
240 000 amatérskych 
a profesionálnych športovcov                                       
51 770 odborníkov                                                                                     
5500 právnických osôb

ŠPORT V SR V

ROZHOVOR SO ŠTÁTNYM TAJOMNÍKOM

KTO JE IVAN HUSÁR?
Ivan Husár (1962), štátny 
tajomník pre oblasť športu 
v rámci Ministerstva školstva, 
vedy, výskumu a športu SR. 
Bývalý volejbalový tréner, 
viacnásobný majster SR s VKP 
Bratislava a bývalý tréner 
reprezentácie Slovenska 
družstva mužov. Absolvent 
FTVŠ na UK v Bratislave. 
Nominant a zakladajúci 
člen strany SaS.

KTO JE IVAN HUSÁR?

NOVELA ZÁKONA 
O ŠPORTE REAGUJE 
NA KRÍZU

Činnosť orgánov športových 
organizácií počas krízovej 
situácie by sa má upraviť. 

Zefektívniť sa má aj použitie 
finančných prostriedkov v športe 
v súvislosti s krízovou situáciou 
a spôsobilosťou športových 
organizácií a fyzických osôb 
byť prijímateľom verejných 
prostriedkov, ktoré môže 
negatívne ovplyvniť vyhlásená 
krízová situácia. Vyplýva to 
z novely Zákona o športe, 
ktorú 4. júna schválili poslanci 
Národnej rady (NR) SR. O novele 
rokovali v zrýchlenom režime. 
Nová legislatíva upravuje okruhy 
riešení v súvislosti s vyhlásením 
mimoriadnej situácie, núdzového 
stavu alebo výnimočného 
stavu, ktorý obmedzuje 
činnosť športových organizácií 
a môže zapríčiniť nemožnosť 
plnenia niektorých ustanovení 
zákona, a to bez zavinenia 
športovej organizácie.  (TASR)
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TEXT: JURAJ BERZEDI   

Považujú ju za jednu z najlepších lyžiarok súčasnosti. V pretekoch Svetového pohára bola 34-krát
na stupňoch najlepších, štrnásťkrát zvíťazila. Na majstrovstvách sveta 2019 v Aare získala kompletnú

medailovú zbierku a v uplynulej sezóne si vybojovala malé glóbusy za slalom a paralelný slalom.
PETRA VLHOVÁ (24) súperí na svahoch s hviezdnou rovesníčkou Mikaelou Shiffrinovou. Čo všetko ešte Slovenka 

môže dosiahnuť? Kde sú jej limity? Magazín Olympic.sk položil tieto otázky lyžiarskym odborníkom.

MEDAILY Z OLYMPIÁDY                   
   A VEĽKÝ GLÓBUS

 LYŽIARSKI EXPERTI O SLOVENSKOM TROMFE

VLHOVEJ 
EVEREST? PETRA VLHOVÁ 

OSLAVUJE VÍŤAZSTVO
V SLALOME 

SVETOVÉHO POHÁRA 
V SLOVINSKEJ 

KRANJSKEJ GORE
16. FEBRUÁRA 2020.
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FOTO: TASR/MARTIN BAUMANN,  
BRANISLAV RAČKO, JAKUB KOTIAN, 
MICHAL SVÍTOK, ARCHÍV PAVLA 
ŠŤASTNÉHO, ARCHÍV PETRY 
VLHOVEJ, MARTIN FRIDNER

LIVIO MAGONI
(taliansky tréner Petry Vlhovej)

VERONIKA VELEZ ZUZULOVÁ 
(bývalá slovenská zjazdárka)

SLOVENSKÁ LYŽIARKA S DVOMA MALÝMI GLÓBUSMI ZA PRVENSTVO VO SVETOVOM 
POHÁRI V HODNOTENÍ SLALOMU A PARALELNÉHO SLALOMU.

064-069 vlhovej everest M2.indd   65 04.06.20   23:21



66   OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020  WWW.OLYMPIC.SK

JANKA GANTNEROVÁ-ŠOLT ÝSOVÁ
(bývalá československá zjazdárka)

 LYŽIARSKI EXPERTI O SLOVENSKOM TROMFE

PETRA VLHOVÁ SA FOTÍ S FANÚŠIKMI PO NOČNOM SLALOME V RAKÚSKOM FLACHAU. 

„ DÔLEŽITÉ JE TIEŽ,
ABY SA PETRE VYHÝBALI 
ZRANENIA A CHOROBY.
AK SA NA ZAČIATKU 
SEZÓNY POSTAVÍ NA 
LYŽE V OPTIMÁLNOM 
STAVE, MÔŽEM SI 
POVEDAŤ, ŽE NASTAL 
ČAS, ABY SME MYSLELI 
NA VEĽKÉ VECI.“
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TIMOTEJ ZUZULA
(zjazdársky tréner)

 LYŽIARSKI EXPERTI O SLOVENSKOM TROMFE

SLOVENKA NAPREDUJE AJ V KĹZAVÝCH DISCIPLÍNACH, V ZJAZDE A SUPER G SA VO SVETOVOM POHÁRI ŠTYRIKRÁT DOSTALA DO ELITNEJ ŠESTKY.
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RASTISLAV MAŽGÚT
(mládežnícky tréner Petry Vlhovej)

 LYŽIARSKI EXPERTI O SLOVENSKOM TROMFE

„LYŽOVANIE JE JEJ 
ŽIVOT, VŠETKO 
PODRIAĎUJE 
TRÉNINGOM. NAVYŠE 
JE DISPONOVANÁ 
FYZICKY, ALE JE SILNÁ 
AJ MENTÁLNE. TO JEJ 
DÁVA OBROVSKÚ NÁDEJ 
AJ NA TO, ŽE VYHRÁ 
CELKOVÉ HODNOTENIE 
SVETOVÉHO POHÁRA.“

PETRINOU NAJOBĽÚBENEJŠOU 
DISCIPLÍNOU ZOSTÁVA SLALOM.

žníck
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PAVEL ŠŤASTNÝ
(zjazdársky tréner pôsobiaci v USA)

I

 LYŽIARSKI EXPERTI O SLOVENSKOM TROMFE

ZÍSKAŤ VEĽKÝ
GLÓBUS JE VÁŽNA VEC. 
ALE AJ PRETEKÁRI, 
KTORÍ CELKOVE 
VYHRALI SVETOVÝ 
POHÁR, POTVRDILI,
ŽE OLYMPIJSKÁ 
MEDAILA JE NIEČO 
ŠPECIÁLNE. 

NAJVÄČŠOU SÚPERKOU PETRY VLHOVEJ NA SVAHOCH JE AMERIČANKA
MIKAELA SHIFFRINOVÁ.
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ZOH MLÁDEŽE V LAUSANNE

III. zimné olympijské hry mládeže (ZOHM), ktorých centrom 
bolo od 9. do 22. januára švajčiarske Lausanne, boli pre 
Slovensko historicky najúspešnejšie. Striebro získala 
bobistka Viktória Čerňanská a bronz družstvo hokejistiek.

NAŠÍM VLAJKONOSIČOM NA OTVÁRACOM CEREMONIÁLI BOL SKIALPINISTA MATÚŠ ČERNEK.

   DVE MESTÁ, DVE KRAJINY,                  
PRE SLOVENSKO NAJ 
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ZOH MLÁDEŽE V LAUSANNETEXT: DANA GALICOVÁ, ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO:  ANDREJ GALICA

-
nom meste olympizmu. 

organizáciu multišporto-

-
-

FANTASTICKÁ OSLAVA 
MLÁDEŽNÍCKEHO ŠPORTU

športovcov vo veku 15 – 18 rokov zo 

-
-

-

-
-

-
-

výprav na študentskom internáte ove-
-

Z

NA III. ZOH 
MLÁDEŽE 
ŠTARTOVALO 1872 
ŠPORTOVCOV 
VO VEKU 15 – 18 
ROKOV ZO 79 
KRAJÍN. SÚŤAŽILI 
V 17 ODVETVIACH 8 
ZIMNÝCH ŠPORTOV, 
ČO JE DOTERAZ 
NAJVIAC. 

SLOVENSKÍ MEDAILISTI Z 
HOKEJA 3 PROTI 3. ZĽAVA 
BRONZOVÝ RASTISLAV 
ELIÁŠ, STRIEBORNÁ NIKOLA 
JANEKOVÁ, STRIEBORNÝ PETER 
REPČÍK A BRONZOVÁ ZUZANA 
DOBIAŠOVÁ.

ZJAZDÁRKU REBEKU JANČOVÚ OD MEDAILY V KOMBINÁCII 
DELILI DVE STOTINY SEKUNDY, V SUPER-G BOLA ÔSMA.
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DVE MEDAILY, ĎALŠIE BOLI NA DOSAH

ZOH MLÁDEŽE V LAUSANNE

72 OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020  WWW.OLYMPIC.SKK

S lovenské hráčky do 16 rokov vybojovali 
v Lausanne našu historicky prvú 
olympijskú medailu v hokejovom turnaji 

družstiev. Mladé hokejistky v napínavom 
zápase o bronz porazili rovesníčky zo 
Švajčiarska 2:1. Zo zlata sa tešilo Japonsko, 
ktoré vo finále zdolalo Švédsko 4:1.

SLOVENSKÉ HOKEJISTKY 
S BRONZOM

ZOH MLÁDEŽE V LAUSANNE

ŠORTREKISTKA PETRA RUSNÁKOVÁ (VPREDU) SKONČILA PIATA NA 1000 M A ŠIESTA NA 500 M.
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OLYMPIJSKÉ PREMIÉRY torov sa upriamovala na nový šport 

ZOH MLÁDEŽE V LAUSANNE

OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020K    73

Cesta k slovenskej bronzovej medaile sa 
začala v základnej skupine so Švédskom 
a Nemeckom. O víťazovi v prvom zápase 
so Švédskom rozhodli až samostatné 
nájazdy (konečný výsledok 3:2 pre 
súperky), naše si odniesli dôležitý bod. 
Do druhého zápasu šli Slovenky s jasnou 
víziou – ak chcú bojovať o medaily, 
musia zvíťaziť v riadnom hracom čase. 
Dievčatá zápas proti Nemecku vyhrali 
2:1 a odniesli si tri body. Do semifinále 
postúpili z druhého miesta. Stretli sa 

v ňom s Japonskom, ktoré v základnej 
skupine vyhralo oba zápasy – s Českom 
4:1 a so Švajčiarskom 5:1. Semifinálový 
zápas, ktorý sa skončil 5:0 pre Japonsko, 
posunul Slovensko do zápasu o bronz 
proti domácim Švajčiarkam. 

ŠVAJČIARSKU VRÁTILI POŽIČANÉ
Do súboja o bronz sa Slovenky na prvých 
dvoch ZOH mládeže dostali predtým len 
raz – pred štyrmi rokmi v Lillehammeri. 
Zhodou okolností aj tam boli ich súperkami 

Švajčiarky. Naše vtedy prehrali 2:5 
a skončili na 4. mieste. Tentoraz sa karta 
obrátila. Betóny brankárky Favreovej 
slovenské hráčky prestrelili dvakrát. Prvý 
gól dala Nina Hudáková za asistencie 
Dobiašovej a Kapičákovej. O niekoľko 
minút skórovala Nikola Janeková, ktorej 
asistovala Hudáková. V zápase o bronz 
Slovensko zdolalo Švajčiarsko 2:1. 

„Na dievčatá sme veľmi hrdí. Zlepšovali 
sa od zápasu k zápasu, dokázali hrať 
systémom, ktorý sme od nich vyžadovali 

SLOVÁCI V TOP 8

STRIEBRO: Viktória Čerňanská
(monoboby), Peter Repčík 
(ľadový hokej 3 proti 3), Nikola 
Janeková (ľadový hokej 3 proti 3) 

BRONZ: družstvo 
hokejistiek (Laura Medviďová, 
Simona Macková, Nikola 
Janeková, Zuzana Dobiášová, 
Emma Donovalová, Barbora 
Kapičáková, Tereza Belková, Emma 
Bianka Živčáková, Lea Giertlová, 
Mária Nemčeková, Laura Jancsóová, 
Hana Fančovičová, Lea Glosíková, 
Nina Hudáková, Kristína Slováková, 
Lily Stern, Viktória Kučerová – 
turnaj družstiev), Zuzana Dobiašová 
(ľadový hokej 3 proti 3), Rastislav 
Eliáš (ľadový hokej 3 proti 3) 

4. MIESTO: Rebeka Jančová 
(zjazdové lyžovanie – alpská 
kombinácia), Adam Sýkora 
(ľadový hokej 3 proti 3), Ivana 
Látková (ľadový hokej 3 proti 3)

5. MIESTO: Petra Rusnáková
(šortrek – 1000 m), Metod 
Majerčák, Vratislav Varga
(dvojsedadlové sane)

6. MIESTO: Petra Rusnáková
(šortrek – 500 m)

7. MIESTO: Nikola 
Trembošová, Bianka Petríková 
(dvojsedadlové sane)

8. MIESTO: Rebeka Jančová 
(zjazdové lyžovanie – super-G), 
Ema Kapustová (biatlon – 6 km) 

SLOVÁCI V TOP 8

V LAUSANNE SA PREDSTAVIL AJ SKIALPINIZMUS, KTORÝ 
AŠPIRUJE NA ZARADENIE MEDZI OLYMPIJSKÉ ŠPORTY.
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športu.  I

MEDAILOVÁ 
BILANCIA KRAJÍN

1. Rusko  10 – 11 – 8
2. Švajčiarsko 10 – 6 – 8
3. Japonsko  9 – 7 – 1
4. Švédsko  6 – 3 – 7 
5. Rakúsko  6 – 2 – 5
6. Kórejská republika 5 – 3 – 0
7. Nemecko  4 – 7 – 6 
8. Nórsko  4 – 2 – 3
9. Čína  3 – 3 – 4
10. Francúzsko 2 – 5 – 5 
... 25. Slovensko 0 – 1 – 1    

MEDAILOVÁ 

O ŠTYRI ROKY V KÓREI

Kým prvé tri edície ZOH mládeže 
sa odohrali v Európe (Innsbruck 
2012, Lillehammer 2016 a Lausanne 
2020), štvrtá sa presunie do 
Ázie. ZOHM 2024 sa uskutočnia 
v juhokórejskej provincii Kangwon, 
kde sa v roku 2018 konali „veľké“ 
ZOH s centrom v Pjongčangu.

O ŠTYRI ROKY V KÓREI
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a vďaka tomu sme boli úspešní. Stojí za 
tým poctivá a trpezlivá hra,” vyjadrila sa 
k celému turnaju hlavná trénerka Gabriela 
Sabolová. „Naše pocity sú neskutočné. 
Myslím, že sme si to zaslúžili poctivou 
robotou,” radovala sa po zápase asistentka 
kapitánky Zuzana Dobiašová. „Toto sa 
vám stane len raz za život, nehovoriac 
o tom, že je to olympiáda. Museli sme pre 
to urobiť všetko, vydať zo seba všetko,” 
dodala brankárka Laura Medviďová. 

NAŠA CESTA K BRONZU
Základná skupina: Švédsko - Slovensko 3:2 sn
(góly SR Kapičáková, Belková), Slovensko 
- Nemecko 2:1 (Donovalová, Kapičáková)
Semifinále: Japonsko - Slovensko 5:0
Zápas o bronz: Švajčiarsko - Slovensko 
1:2 (Hudáková, Janeková)
Poradie krajín v turnaji: 1. Japonsko, 
2. Švédsko, 3. Slovensko, 4. Švajčiarsko, 
5. Česko, 6. Nemecko.

POHĽAD DO MINULOSTI
Slovenský tím hokejistiek do 16 rokov štartoval 
na ZOH mládeže už po tretí raz. Premiéra 
v Innsbrucku 2012 pre naše dievčatá nebola 
úspešná, od Rakúšaniek, Nemiek a Švédok 
inkasovali spolu 29 gólov. Slovenky skórovali 
len raz – do kazašskej bránky (prehrali 
1:2). Na turnaji obsadili posledné 5. miesto. 
O štyri roky neskôr v Lillehammeri útočili na 
bronzovú medailu. V zápase o bronz však 
podľahli Švajčiarkam 2:5 a obsadili 4. priečku. 

ZOH MLÁDEŽE V LAUSANNE
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NAŠICH MLADÝCH ŠPORTOVCOV NA ZOHM PODPOROVALA TROJNÁSOBNÁ OLYMPIJSKÁ VÍŤAZKA
V BIATLONE A AMBASÁDORKA VÝPRAVY AJ SPOLOČNOSTI TIPOS ANASTASIA KUZMINOVÁ
(V STREDE). V POZADÍ OLYMPIJSKÁ DEDINA VORTEX.
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STRIEBRO O STOTINU SEKUNDY

MENTÁLNA SILA A JAZDECKÁ VYSPELOSŤ

VŠESTRANNÁ PRÍPRAVA 
Z GYMNASTIKY A ATLETIKY

MLADÝ TALENT TEXT A FOTO:  ĽUBOMÍR SOUČEK

Z našich účastníkov III. ZOH mládeže 
má najreálnejšiu šancu prebojovať 
sa na „veľké“ ZOH už v Pekingu 2022 
monobobistka Viktória Čerňanská.
V slávnej olympijskej prírodnej dráhe
v St. Moritzi si vyjazdila striebro.

D

Z n
m
s

GYMNASTKA A ATLÉTKA JE AJ 
MEDAILISTKA Z BOBOV

VIKTÓRIA 
ČERŇANSKÁ 
V SPOLOČNOSTI 
MILANA 
JAGNEŠÁKA 
A TRÉNERA 
ANDREJA BICIANA.
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MLADÝ TALENT

OLYMPIJSKÝ ZÁŽITOK

Olympijskú súťaž vnímala 
Viktória Čerňanská ako 
výnimočnú. „Uvedomovala som 
si, že som na mládežníckej 
olympiáde, takže som pred 
jazdami cítila nervozitu a snažila 
som sa ,upratať´ si hlavu. Na 
druhej strane bolo super, že som 
tu dennodenne bola v styku aj 
so športovcami zo sánkovania 
a z rýchlokorčuľovania, 
s ktorými sa na iných súťažiach 
nestretnem. A som rada, že 
som mala možnosť vidieť aj 
jednu rýchlokorčuliarsku súťaž 
na zamrznutom miestnom 
jazere. Bol to zážitok.“

OLYMPIJSKÝ ZÁŽITOK

VÝSLEDOK DO HISTÓRIE

ZOHM, monoboby dievčat na 
prírodnej dráhe v St.Moritzi 
(18 účastníčok): 1. Georgeta 
Popescuová (Rum.) 2:26,84 
min, 2. VIKTÓRIA ČERŇANSKÁ 
(SR) +0,51 s, 3. Celine 
Harmsová (Nem.) +0,52.

VÝSLEDOK DO HISTÓRIE

MEDAILISTKY – ZĽAVA BRONZOVÁ NEMKA HARMSOVÁ, VIKTÓRIA ČERŇANSKÁ A VÍŤAZNÁ 
RUMUNKA POPESCUOVÁ.

BOBY – LÁSKA NA PRVÝ POHĽAD 

I
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PRÍPRAVY ZOH 2022

Do zimných olympijských hier 2022 v Pekingu je ešte ďaleko. Organizátori sú si však vedomí 
toho, že prípravy národných olympijských výborov (NOV) na zimné hry budú vrcholiť práve 
počas konania odložených tokijských hier, teda v lete 2021. V apríli preto pre vedúcich výprav 
zorganizovali seminár – deň otvorených dverí, na ktorom odprezentovali základné informácie o koncepte hier 
a postupe príprav. V období koronakrízy sa uskutočnil netradične, prostredníctvom videokonferencie.

PEKING
SA CHYSTÁ VO 
VEĽKOM ŠTÝLE

TAKTO VYZERÁ 
PEKINSKÝ FINANČNÝ 
DIŠTRIKT.
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PRÍPRAVY ZOH 2022TEXT: ROMAN BUČEK, FOTO: ENVATO/SEAN PAVONE, TASR/AP, BEIJING 2022

V ČÍNE POLOPRÁZDNE 
HĽADISKÁ NEHROZIA

MENEJ ŠPORTOVCOV A VIAC 
SÚŤAŽÍ AKO V PJONGČANGU

TRI ZÓNY HIER, V PEKINGU 
VYUŽIJÚ AJ DEDIČSTVO OH 2008

N

MAPKA ROZLOŽENIA OLYMPIJSKÝCH 
ŠPORTOVÍSK A DEDÍN V TROCH ZÓNACH HIER.

MASKOTMI ZOH V PEKINGU SÚ PANDA PING 
DWEN DWEN A LAMPIÓN ŠUEJ RON RON.
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PRÍPRAVY ZOH 2022

HORSKÉ DEJISKÁ 
OLYMPIJSKÝCH SÚŤAŽÍ

ZRUŠENIE VIACERÝCH 
TESTOVACÍCH SÚŤAŽÍ

V dôsledku pandémie 
nového koronavírusu 
v uplynulej súťažnej 

sezóne zrušili testovacie 
súťaže v zjazdovom 
lyžovaní, biatlone aj v behu 
na lyžiach. Nový program 
testovacích súťaží zatiaľ 
nie je známy. Kvalifikačný 
proces pre individuálne 
športy a zbieranie bodov 
do rebríčkov sa síce začne 
až od nadchádzajúcej 
súťažnej sezóny, avšak dnes 
sa nedá vylúčiť, že nebude 
musieť byť v dôsledku 
pandémie upravovaný.

ZRUŠENIE 

PEKING SĽUBUJE 
„ZELENÉ“ HRY

Peking sľubuje, že 
usporiada „zelené“ hry. 
Ako chladiace médium 

na mrazenie ľadových plôch 
Číňania použijú kysličník 
uhličitý. Odpadové teplo 
vytvorené pri kompresii 
plynu využijú v ďalšom 
technologickom cykle, čím 
ušetria až 60 percent energie.

„ZELENÉ  HRY

V PEKINSKEJ ZÓNE VYUŽIJÚ AJ DVE IKONICKÉ 
ŠPORTOVISKÁ, POSTAVENÉ PRE OH 2008.

DO HĽADISKA RÝCHLOKORČULIARSKEHO 
SPEED SKATING OVALU SA ZMESTÍ 12-TISÍC 

DIVÁKOV.

078-081 peking.indd   80 04.06.20   23:47



OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020   81

PRÍPRAVY ZOH 2022

NA SLOVENSKU 11 
ŠTIPENDISTOV OS MOV

I
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Augustový olympijský kvalifikačný turnaj 
v Bratislave, na ktorom mali slovenskí 
hokejisti zabojovať o miestenku na ZOH 

2022, sa uskutoční o rok neskôr. Začiatkom 
mája o tom rozhodla rada Medzinárodnej 
federácie ľadového hokeja (IIHF). Dôvodom 
bola stále neistá situácia v Európe, spôsobená 
šírením koronavírusu. Olympijskú kvalifikáciu 
presunuli na termín 26. - 29. august 2021. 
V čase našej uzávierky rozhodnutie ešte 
podliehalo júnovému schváleniu exekutívou 
Medzinárodného olympijského výboru (MOV).

„Zatiaľ sme neboli v žiadnej fáze prípravy, 
pretože sme čakali na rozhodnutie IIHF. 
Pre nás je toto lepšia možnosť, pretože 
hrozilo, že sa bude hrať bez divákov. Tým, 
že sa kvalifikácia odloží, budeme mať viac 
času na prípravu a je väčšia šanca, že tam 
budú aj diváci,“ reagoval na rozhodnutie 
IIHF prezident Slovenského zväzu 
ľadového hokeja (SZĽH) Miroslav Šatan.

Slováci si postup na ZOH 2022 musia 
vybojovať na turnaji záverečného kola 
kvalifikácie, ktorý sa mal pôvodne 

uskutočniť 27. - 30. augusta 2020. Ich 
súpermi budú Bielorusi, Rakúšania 
a Poliaci, pričom na zimné olympijské 
hry postúpi len víťaz. Miestom konania 
zostáva aj pre budúci rok Bratislava.

Ak by sa Slovákom podarilo z domáceho 
kvalifikačného turnaja postúpiť na 
ZOH 2022, stretli by sa v základnej 
C-skupine v Pekingu s určitosťou s Fínmi 
a Švédmi. Tretí súper v skupine by bol 
ďalší úspešný kvalifikant. (TASR)

SLOVENSKÍ HOKEJISTI SI NA KVALIFIKÁCIU V BRATISLAVE ROK POČKAJÚ

RÝCHLOVLAK 
DO HORSKÉHO 
CENTRA ZOH JAZDÍ 
UŽ OD DECEMBRA

Tesne pred koncom 
minulého roka osla-
vovali organizátori ZOH 

2022 veľkú udalosť. Bola 
to tiž spustená prevádzka 
rýchlovlaku prepájajúceho 
čínsku metropolu Peking 
s horským strediskom Čchang 
Ťia-kchou v provincii Hebei, 
v ktorom sa na ZOH bude 
súťažiť v klasickom lyžovaní 
a v biatlone. Pri bližne 15 minút 
jazdy trvá cesta z Čchang Ťia-
kchou do ďalšieho lyžiarskeho 
rezortu Secret Garden, kde 
budú súťaže v akroba tickom 
lyžovaní a v snoubordingu. 

Rýchlovlak G8811, ktorého 
maximál na rýchlosť je 350 
km/h, skráti prepravný čas zo 
železničnej stanice Peking – 
Sever do Čchang Ťia-kchou 
z pôvodných viac než troch 
hodín na 47 minút! Cestujúci 
vo vlaku si môžu vychutnať 
bezdrôtové nabíjanie 
mobilných zariadení, signál 
5G aj inteligentné osvetlenie. 
Tri z ôsmich vagónov sú 
vybavené aj skrinkami na lyže 
a úložnými priestormi pre 
veľkorozmernú batožinu. (sou)

RÝCHLOVLAK 

NOVÝM VEĽKÝM 
ATRAKTÍVNYM 

ŠPORTOVISKOM BUDE 
AREÁL ŠOUGANG PRE 

SÚŤAŽE V BIG AIR.
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HĽADANIE SCÉNY 
OLYMPIJSKÉHO DIVADLA
Kandidátsky proces miest , ktoré chcú hostiť olympijské hry (letné alebo 
zimné) sa v posledných rokoch výrazne skomplikoval. V obavách z nadmerných 
nákladov občania v referendách na mnohých miestach kandidatúru stopli; niekde 
zatiahla brzdu zase vláda. Počet reálne kandidujúcich miest sa tak výrazne 
znížil. MOV preto pred časom v núdzi naraz rozhodol o pridelení OH 2024 Parížu 
i OH 2028 Los Angeles. A dejisko ZOH 2026 vlani vybral len z dvojice uchádzačov. 
Hľadanie scény olympijského divadla sa musí vyrovnať s novou realitou...

STAROSTA MILÁNA GIUSEPPE SALA A ČLENOVIA DELEGÁCIE MILÁNO - CORTINA OSLAVUJÚ PO TOM, AKO SA STALI VÍŤAZMI VOĽBY DEJISKA ZOH 2026.
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OTÁZNIKY NAD DEJISKAMI OLYMPIÁDTEXT: IGOR KOVÁČ, FOTO:  ENVATO, MOV, TASR/AP

ladimir Andreff je 
profesor ekonómie 

-
ty Sorbonne, ktoré-

rokmi na konferencii 

PREKLIATIE VÍŤAZOV

-

-
-

-

NOVÁ NORMA, JEJ VÝHODY 
A NEDOSTATKY

-

-

-

-

-
-

W

ŠTADIÓN MEMORIAL COLISEUM V LOS ANGELES HOSTIL OH 1932 AJ 1984 A ORGANIZÁTORI HO CHCÚ VYUŽIŤ AJ NA OH 2028.

PROFESOR EKONÓMIE WLADIMIR ANDREFF.

JEDEN ANDREFFOV 
NÁVRH BOL PRETO 
CELÝ KANDIDÁTSKY 
PROCES ZRUŠIŤ 
A ZAČAŤ UVAŽOVAŤ 
O STÁLYCH 
DEJISKÁCH HIER.
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AJ PARÍŽ 2024 SA ČRTAL 
AKO PREDRAŽENÝ

konanie hier do podstatnej miery na 

ĽUDIA V REFERENDÁCH ODMIETAJÚ 
NADMERNÉ NÁKLADY

OTÁZNIKY NAD DEJISKAMI OLYMPIÁD OŽIVENIE SLOVENSKÉHO 
OLYMPIJSKÉHO SNA?

V súvislosti s Novou normou 
a s umožnením usporiada-
nia OH či ZOH aj v dvoch 

susedných krajinách niektorí ľudia 
u nás môžu v sebe oživiť nádej na 
olympijské ambície Slovenska.
Ak odhliadneme od možnosti, že by 
nejakým zázrakom vo Viedni prešlo 
referendum a rakúska metropola 
by sa podelila s Bratislavou o kúsok 
z olympijského programového 
koláča, pohľad na vybrané dejisko 
ZOH 2026 (Miláno spoločne s Cor-
tinou d´Ampezzo) môže v niekto-
rých vyvolávať reakcie: „A prečo 
nie v Bratislave a v Tatrách?“ Veď 
vzdialenosť medzi nimi je ak nie 
menšia, tak určite podobná.
To by sa však, pochopiteľne, 
neobišlo bez zásadnej pomoci na-
príklad bobovej dráhy v Königsee 
či rýchlokorčuliarskej haly v Inzelli. 
A aj tak by bolo toho treba u nás 
nemálo opraviť a vybudovať. Určite 
je to však aspoň o niečo realistic-
kejšia vízia, ako to, čo tu vznikalo 
pred dvoma dekádami v prípade 
ZOH 2002 a 2006, za neslávnych 
dôb „otca národa“, ktorého 
meno sa nahlas nerozpráva.
Táto krajina by sa však mala 
sústrediť na „skromnejšie ciele“ 
a starať sa v prvom rade o dôstojný 
život každého jej obyvateľa.

OŽIVENIE SLOVENSKÉHO 

DO PARÍŽA SA VRÁTI OLYMPIÁDA PO STO ROKOCH – NA HISTORICKEJ FOTOGRAFII 
DEFILÉ VÝPRAV NA OH 1924.
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PRÍKLAD LOS ANGELES 1984
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CESTA GIGANTIZMU 
A NETRADIČNÁ DVOJITÁ VOĽBA

-
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-
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PRÍKLAD LOS ANGELES 2028
-

-

-

-
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OČAKÁVANIE ĎALŠIEHO MÍĽNIKA

-

-

-

-

-

-
-

-

OTÁZNIKY NAD DEJISKAMI OLYMPIÁD

MAPKA, ILUSTRUJÚCA OBROVSKÉ VZDIALENOSTI MEDZI HLAVNÝMI DEJISKAMI 
ZOH 2026 – MILÁNOM A CORTINOU D´AMPEZZO.
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MOV UVOĽNIL PRAVIDLÁ 
NA KANDIDOVANIE

BEZCENNÉ VLÁDNE 
GARANCIE TALIANSKA?

STÁLY DOMOV HIER NA 
JEDNOM MIESTE?

I

ŠPECIFIKUM KALIFORNIE 
A LOS ANGELES

Dejiskom olympijských hier 
2028 bude americké Los 
Angeles. Kalifornské mesto 

hostilo OH už v rokoch 1932 a 1984. 
Hospodársky je najvýznamnejším 
centrom v Spojených štátoch. 
Los Angeles doslova deklasuje 
New York, Chicago či ktorékoľvek 
iné mesto v USA. Či už ich 
porovnávame rastom platov, 
HDP na obyvateľa, cenami 
bývania, obchodom, dopravou 
či zadlženosťou miestnych 
samospráv. Los Angeles je 
najproduktívnejšie z piatich 
najväčších amerických miest.

Podľa Bloombergu, ak by bola 
Kalifornia samostatná krajina, 
mala by piate najvyššie HDP na 
svete. Jej HDP je pritom o 60 
percent vyššie, ako má v poradí 
druhý Texas. Žiadna z krajín 
G7 neprekonáva kalifornský 
3-percentný medziročný rast 
za posledné obdobie (ešte 
pred koronakrízou). Aj napriek 
požiarom, povodniam či 
dopravným problémom počet 
obyvateľov Kalifornie stúpol za 
posledných 20 rokov o 19,3 %. 
V Číne to bolo o 9,8 %, v Japonsku 
o 0,3 % a v Nemecku o 2 %. 
Nezamestnanosť spadla na 
4,2 % z 12,1% v roku 2009. Ten 
7,9-percentný pokles je pritom 
vyšší ako 6,1-percentný priemer 
celých USA za rovnaké obdobie. 
Čínu (0,5 %), Japonsko (2,8 %) či 
Nemecko (3,1 %) v tomto ohľade 
doslova „zadupáva“ do zeme.

Z 5440 firiem sídliacich 
v Kalifornii pôsobí 17 % v oblasti 
výskumu a vývoja. V celých 
USA je to 10 %. Za poslednú 
dekádu kalifornské verejne 
obchodovateľné akcie dosiahli 
návratnosť investícií vo výške 420 
%. Čínsky index CSI 300 bol na 
úrovni 57 %, japonský TOPIX na 70 
% a nemecký DAX na 121 %. Zisky 
viac než 800 kalifornských firiem, 
verejne obchodovateľných na 
burze, za posledný rok stúpli o 23 
%, čím prekonávajú 14-percentný 
nárast zvyšku USA, 19 % v Číne, 10 
% v Japonsku a 3 % v Nemecku.

ŠPECIFIKUM KALIFORNIE 

PROSPERUJÚCE LOS ANGELES JE EKONOMICKY „NAJ“ MESTO V USA.

OTÁZNIKY NAD DEJISKAMI OLYMPIÁD

082-086 hladanie sceny.indd   86 04.06.20   23:51



OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020   87

SPOD PIATICH KRUHOVTEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO: MOV

xekutíva MOV na januárovom 
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VÝKLAD ZMYSLU PRAVIDLA
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ČO A KDE JE ZAKÁZANÉ – A ČO NIE

-

-
-

-
-

I

E

ČO SI MÔŽU 
ŠPORTOVCI 
DOVOLIŤ 
NA HRÁCH?
Výklad pravidla 50 Olympijskej 
charty o reklame, demonštráciách 
a propagande na olympijských hrách

NAJZNÁMEJŠÍ POLITICKÝ PROTEST V OLYMPIJSKEJ HISTÓRII V PODANÍ ATLÉTOV 
USA TOMMIEHO SMITHA A  JOHNA CARLOSA NA OH 1968 V MEXICO CITY. PRO-
TESTOVALI PROTI UTLÁČANIU ČERNOCHOV VO SVOJEJ VLASTI. Z OH OBOCH VY-
LÚČILI ZA PORUŠENIE ZÁKLADNÝCH PRINCÍPOV OH A MUSELI VRÁTIŤ MEDAILY.
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POSILNENIE ROVNOSTI POHLAVÍ 
POD PIATIMI KRUHMI

VŠETKY BUDÚCE HRY MUSIA 
BYŤ KLIMATICKY POZITÍVNE

KAŽDOROČNÝ GRANT MOV PRE 
VŠETKY KOMISIE ŠPORTOVCOV NOV

„REKORDNÝ“ COUBERTINOV RUKOPIS 
USMANOV VENOVAL MÚZEU

SPOD PIATICH KRUHOV

V uplynulých mesiacoch sa v olympijskom svete okrem 
preloženia olympijských hier v Tokiu na budúci 
rok udialo viacero vecí, ktoré hodno zaznamenať.

SPOLOČNÝ NÁSTUP MUŽA A ŽENY S VLAJKOU BOL DOTERAZ 
OLYMPIJSKOU RARITOU. NA OTVORENÍ Z0H 2018 TAKTO NASTÚPILI 

JUHOKÓREJSKÝ BOBISTA WON-JUN DŽONG A SEVEROKÓREJSKÁ 
HOKEJISTKA HWANG ČUNG-GUM S VLAJKOU ZJEDNOTENEJ VÝPRAVY 
USPORIADATEĽSKEJ KÓREJSKEJ REPUBLIKY A KĽDR. NA OH V TOKIU 

VŠAK UŽ BUDE MÔCŤ MAŤ DVOJICU VLAJKONOSIČOV KAŽDÁ VÝPRAVA.

vete okreom svete okrem
u na budúci

menať.

KOKTEJL 
Z OLYMPIJSKÉHO 
SVETA
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SPOD PIATICH KRUHOVTEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO: TASR/AP, MOV
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SURFISTICKÉ SÚŤAŽE OH 
V PARÍŽI BUDÚ NA TAHITI
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PRELOŽENIE SVETOVÝCH 
(AJ PLÁŽOVÝCH) HIER

-

-

-

-

-

-

-

I

ORIGINÁLNY 128-ROČNÝ COUBERTINOV RUKOPIS V RUKÁCH PREZIDENTA MOV THOMASA 
BACHA A DARCU VÝNIMOČNÉHO EXPONÁTU ALIŠERA USMANOVA.

NA FOTOGRAFII Z PRETEKOV V TAHITSKOM TEAHUPOO PRED NIEKOĽKÝMI ROKMI BÝVALÝ  
TROJNÁSOBNÝ SVETOVÝ ŠAMPIÓN V SURFINGU ANDY IRONS.
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PAVEL SCHMIDT

PSYCHOLÓG VŠETKÝCH PREKVAPIL

TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO:  ARCHÍV SOŠV A SOŠM, PETER POSPÍŠILRETRO

Olympijské roky s nulou na konci 
letopočtu slovenským športovcom 
trikrát dožičili zlaté chvíle na 
olympijských hrách. Na OH 1960 
v Ríme sa z najcennejšieho 
kovu tešil veslár Pavel Schmidt, 
na OH 1980 v Moskve futbalisti 
Stanislav Seman a František 
Kunzo a na OH 2000 v Sydney 
vodnoslalomárske dvojičky Peter 
a Pavol Hochschornerovci.

Ž      

JUBILEÁ ZLATÝCH 
OLYMPIJSKÝCH MOMENTOV
JUBILEÁ ZLATÝCHJUBILEÁ ZLATÝCHJUBILEÁ ZLATÝCH3J333J3J3J
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RETRO

OLYMPIJSKÝ TRIUMF PO TRIDSIATKE

PO AUGUSTOVEJ AGRESII EMIGROVAL

ZLATÁ OSÁDKA DVOJSKIFU Z OH 1960 V RÍME: VPREDU SCHMIDT, 
VZADU KOZÁK .

VÁCLAV KOZÁK (V POPREDÍ) A PAVEL SCHMIDT SO ZLATÝMI 
OLYMPIJSKÝMI MEDAILAMI NA HRUDI.

OH 1960 RÍM – LAGO 
DI ALBANO,
3. 9. 1960, veslovanie – dvojskif:
1. Václav Kozák, Pavel Schmidt (ČSSR) 
6:47,50 min, 2. Aleksandr Berkutov, 
Jurij Ťukalov (ZSSR) 6:50,49, 3. Ernst 
Hürlimann, Rolf Larcher (Švaj.) 6:50,59.

OH 1960 RÍM  LAGO 

3. 9. 1960, veslovanie –
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STANISLAV SEMAN, 
FRANTIŠEK KUNZO

SEMANOVE ŽIVOTNÉ VÝKONY

RETRO

JEDINÍ DVAJA SLOVENSKÍ ČLENOVIA ZLATÉHO FUTBALOVÉHO TÍMU ČSSR 
Z MOSKVY A DODNES JEDINÍ SLOVENSKÍ OLYMPIJSKÍ ŠAMPIÓNI V KOLEKTÍVNOM 
ŠPORTE V RADOSTNOM OPOJENÍ – FRANTIŠEK KUNZO A STANISLAV SEMAN.

STANISLAV SEMAN MAL NA ZISKU 
ZLATEJ MEDAILY VEĽKÝ PODIEL, 
V ŠIESTICH ZÁPASOCH DOSTAL 
JEDINÝ GÓL!

ZIS
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MAL BOHATÚ KARIÉRU

KUNZO O OLYMPIÁDU TAKMER PRIŠIEL 

HRAL V ŠT YROCH ZÁPASOCH, 
ALE VO FINÁLE NIE

OH 1980 MOSKVA,
finále na štadióne v Lužnikách
2. 8. 1980, futbal – konečné 
poradie: 1. ČSSR (Seman, Netolička 
– Václavíček, Macela, Mazura, 
Rygel, Kunzo, Radimec, Rott, 
Štambacher, Němec, Berger, 
Svoboda, Šreiner, Vízek, Pokluda, 
Lička), 2. NDR, 3. ZSSR.

OH 1980 MOSKVA,

RETRO

VÍŤAZNÝ TÍM FUTBALISTOV ČSSR 
NA OH V MOSKVE – STANISLAV 
SEMAN V PRVOM RADE DRUHÝ 
ZĽAVA, FRANTIŠEK KUNZO 
V DRUHOM RADE ŠTVRTÝ ZĽAVA.
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PAVOL A PETER 
HOCHSCHORNEROVCI

TRIUMF S OBROVSKÝM NÁSKOKOM

PAVOL A PETER HOCHSCHORNEROVCI NA CESTE K PRVÉMU Z TROCH SVOJICH OLYMPIJSKÝCH VÍŤAZSTIEV.

SYNOVIA PAVOL A PETER PO TRIUMFE NA OH 2000 EŠTE V PRILBÁCH, OTEC – 
TRÉNER PETER HOCHSCHORNER UŽ S ČIAPKOU OLYMPIJSKÉHO ŠAMPIÓNA, AKÉ 
DAL VYROBIŤ SLOVENSKÝ OLYMPIJSKÝ VÝBOR.

RETRO

PAVOL A PETER HOCHSCHORNEROVCI NA CESTE K PRVÉMU Z TROCH SVOJICH OLYMPIJSKÝCH VÍŤAZSTIEV.
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„VYKÚPAL“ SA AJ OTEC

NAJLEPŠÍ V HISTÓRII

I

OH 2000 SYDNEY 
- Penrith,
20. 9. 2000, vodný slalom – C2:
1. Pavol a Peter Hochschornerovci 
(SR) 237,74 s/2, 2. Krzystof 
Kolomański, Michal Staniszewski 
(Poľ.) 243,81/0, 3. Marek Jiras, 
Tomáš Máder (ČR) 249,45/6.

OH 2000 SYDNEY 

DVOJIČKY NA NAJVYŠŠOM STUPNI SO SYDNEYSKÝMI ZLATÝMI MEDAILAMI – 
VĽAVO PAVOL, VPRAVO PETER.V

N
VĽAVO PAV
D
V
DVOJ
VĽAV

IČKY N
VO PA

 Penrith,

090-095 retro.indd   95 05.06.20   0:21



96   OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020  WWW.OLYMPIC.SK

OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

Najväčšia osobnosť v histórii slovenskej 
športovej gymnastiky Marianna 
Némethová-Krajčírová štartovala na 
troch olympijských hrách. V Tokiu 1964 ako 
benjamínok výpravy aj v Mexico City 1968 
už ako gymnastka svetovej špičky prispela 
k striebru družstva ČSSR, v Mníchove 1972 
ho ako kapitánka priviedla k piatemu 
miestu. V roku 2016 ju naši športoví 
novinári vyhlásili za Športovú legendu.

NA KLADINE TRÉNOVALA AJ DOMA A NA VEĽKEJ 
SÚŤAŽI Z NEJ NIKDY NESPADLA.

AKO LÍDERKA ČESKOSLOVENSKÉHO DRUŽSTVA.

OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI TEXT: PETER PAŠUTH, FOTO: ARCHÍV SOŠV, ARCHÍV M. N., ĽUBOMÍR SOUČEK

S REPLIKOU TOKIJSKEJ 
MEDAILY PO 53 ROKOCH
S REPLIKOU TOKIJSKEJ 
MEDAILY PO 53 ROKOCH
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OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

K
STRIEBORNÉ DRUŽSTVO Z OH 1964 V TOKIU. 
MARIKA DRUHÁ SPRAVA.

OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

KLADINA V BYTE NA SIEDMOM POSCHODÍ
Z POKUSU OLYMPIJSKÁ MIESTENKA

SO STRÁŽNYMI ANJELMI 
ČÁSLAVSKOU A URBANOM

„DO TROCH ROKOV VEKU SOM 
PODĽA LEKÁROV NA TOM NEBOLA 
ZDRAVOTNE DOBRE, ALE POSTUPNE SA 
VĎAKA RÔZNYM CVIČENIAM MÔJHO 
OCKA VŠETKO ZAČALO ZLEPŠOVAŤ. 
ČASTO MA AJ VEŠAL NA STROMY...“  

P
ZDRAV
VĎAKA RÔ
OCKA VŠE
ČAST
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SILA STRIEBORNÉHO DRUŽSTVA 
BOLA V KOLEKTÍVE

OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

NA STUPNI VÍŤAZIEK NA OH 1968 V MEXICO CITY MARIKA CELKOM 
VĽAVO, HNEĎ VEDĽA „KRÁĽOVNEJ“ HIER VĚRY ČÁSLAVSKEJ.

NA BRADLÁCH NA ME 1967 ZÍSKALA BRONZOVÚ MEDAILU.
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KRÁSNE SPOMIENKY NA DEDINU

DOMA AŽ TAKMER PO MESIACI, 
OSLAVA S PUDINGOM

OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

SPOMIENKA NA NAJVÄČŠÍ INDIVIDUÁLNY ÚSPECH MARIANNY NÉMETHOVEJ-KRAJČÍROVEJ. 
NA ME 1967 SKONČILA TRETIA ZA ČÁSLAVSKOU A VORONINOVOU ZO ZSSR.

SEN O PSOVI SPLNIL 
AŽ MANŽEL
Napriek úspešnému vystúpeniu 
na OH 1964 v Tokiu bola Marika 
Krajčírová po návrate aj mierne 
sklamaná. Milovala zvieratá a ako 
dieťa túžila mať jedno živé doma. 
Otec však nechcel zvieratá v byte, 
keďže ich chov medzi panelmi 
považoval za teror. Podľa neho by 
mali žiť najmä vo voľnej prírode, 
alebo mať výbeh na dvore. Dcére 
však sľúbil, že ak sa prebojuje na 
olympijské hry, môže mať doma 
psa. „Bola to veľmi silná motivácia, 
myšlienky na štvornohého 
kamaráta mi pomáhali. Veľmi 
som túžila sa oňho starať. Ocko 
sa po mojom návrate z Tokia 
spoliehal na to, že som na psa 
už zabudla. Pochopila som však, 
že by som sa oňho nemohla 
starať. Doma som bola málo, viac 
času som strávila na súťažiach 
a tréningoch v Prahe,“ vysvetľuje. 
Sen o psovi jej napokon splnil 
až manžel po skončení kariéry.

SEN O PSOVI SHOVEJ
ZSS
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PO TOKIU ŽIVOTNÁ FORMA

NEZABUDNUTEĽNÉ CHVÍLE V MEXICO CITY

OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

V PRESKOKU JEJ NA BRONZ NA OH 1968 CHÝBALO LEN 25 TISÍCIN BODA.

DNES JE 
GYMNASTIKA 
ÚPLNE INÁ
Marianna Némethová-Krajčírová 
aj po skončení kariéry zostala 
ako trénerka pri gymnastike. 
V telocvični je dodnes, takže 
môže porovnávať, ako sa cvičenia 
a zostavy v porovnaní s minulosťou 
zmenili. „Zmeny sú v náradiach. 
Vďaka moderným technológiám 
sú pružnejšie. My sme cvičili na 
betóne, odrazové mostíky boli tvrdé, 
kladina drevená. Dokonalejšie 
náradia dávajú gymnastom 
a gymnastkám možnosti vymýšľať 
nové tvary. Dnes je aj ženská 
gymnastika o obťažnosti, viac sa 
približuje k mužskej. Za našich čias 
to bolo aj o ženskosti a kráse.“

ÚPLNE INÁ
GYMNASTIKA

PO TOKIU ŽIVOTNÁ FORMA
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NAJSMUTNEJŠÍ OLYMPIJSKÝ ŠTART

DLHOROČNÁ TRÉNERKA 
S NÁSLEDNÍČKAMI V RODINE

I

OPRÁŠENÍ OLYMPIONICI

MARIANNA NÉMETHOVÁ-KRAJČÍROVÁ PRED PAMÄTNOU 
TABUĽOU, KTORÚ JEJ TOHTO ROKU ODHALILI NA GYMNÁZIU 

JÁNA PAPÁNKA NA VAZOVOVEJ ULICI V BRATISLAVE.

MARIANNA NÉMETHOVÁ-
KRAJČÍROVÁ
Narodená 1. júna 1948 
v Košiciach. Najúspešnejšia 
slovenská gymnastka 20. 
storočia (2000) a nositeľka 
titulu Športová legenda (2016). 
Počas športovej kariéry členka 
TJ BSP Vinohrady Bratislava.
Najväčšie športové úspechy:
Olympijské hry: Tokio 1964 – 
členka strieborného družstva, 
22. vo viacboji, Mexico City 1968 
– členka strieborného družstva, 
9. vo viacboji, 4. v preskoku, 
Mníchov 1972 – členka 5. 
družstva, 18. vo viacboji.
Majstrovstvá sveta: Dortmund 
1966 – členka zlatého družstva, 
7. vo viacboji, 5. v preskoku, 
Ľubľana 1970 – členka 
bronzového družstva, 20. vo 
viacboji, 5. na bradlách.
Majstrovstvá Európy: 
Amsterdam 1967 – bronzová
vo viacboji aj na bradlách,
4. v preskoku aj 
v prostných, 5. na kladine.
Predolympijské preteky Mexico 
City 1967: členka zlatého 
družstva, 2. vo viacboji.
Generálka na MS v Ľubľane 
(1969): 1. vo viacboji.
Majstrovstvá ČSSR: získala 
4 tituly medzi ženami, 
v Bratislave 1970 absolútny. 

STRETNUTIE 
S VĚROU 

ČÁSLAVSKOU PO 
DLHÝCH ROKOCH 

– V BRATISLAVE 
PRED NIEKOĽKÝMI 

ROKMI.
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PÄTY HO ŠTÍPALI AŽ ZA UŠAMI. HLAVA HUČALA PRÍBOJMI BOLESTI. TELO SA ŤAHALO DOPREDU

UŽ LEN SILOU ZOTRVAČNOSTI. NA POSLEDNÉ DVA KILOMETRE Z OLYMPIJSKEJ DVADSIATKY V MOSKVE 

SI TAKMER VÔBEC NEPAMÄTÁ. O OSEM ROKOV NESKÔR  V SOULE ZNOVU CÍTIL HRANU ÚPLNÉHO 

VYČERPANIA. TMU V OČIACH. KYSLÍKOVÝ DLH. SKLAMANIE VŠAK V CIELI VYSTRIEDALA EUFÓRIA 

Z OLYMPIJSKÉHO TRIUMFU. SILNEJŠIA NEŽ ČOKOĽVEK, ČO DOVTEDY V ŠPORTE ZAŽIL...

JOZEF PRIBILINEC 
A NAJSLÁVNEJŠIA 

CHVÍĽA JEHO KARIÉRY 
– OLYMPIJSKÝ TRIUMF 

V SOULE 1988.

SKLAMANIE VŠAK V CIELI VYSTRIEDALA EUFÓRIA

Z OLYMPIJSKÉHO TRIUMFU. SILNEJŠIA NEŽ ČOKOĽVEK, ČO DOVTEDY V ŠPORTE ZAŽIL...

    VEK 
OSLOBODZUJE, 

HOVORÍ ŠESŤDESIATNIK PRIBILINEC

JUBILANT
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JUBILANT

„K
ME V ATÉNACH 1982 A PRVÁ VEĽKÁ MEDAILA PRIBILINCA (VPRAVO) 
– STRIEBORNÁ. VĽAVO BRONZOVÝ ĎALŠÍ SLOVÁK PAVOL BLAŽEK, 
MEDZI NIMI ŠAMPIÓN NA 20 KM ŠPANIEL MARIN.

S TRÉNERMI RUDOLFOM ČILLÍKOM 
(VPRAVO) A JURAJOM BENČÍKOM, KTORÍ HO 

VIEDLI JEDEN NA BEŽKÁCH A DRUHÝ PRI 
CHODECKÝCH TRÉNINGOCH.

-
-

-

-
-

-

-

CHÔDZA

-

-

-

-

-

-
-

TEXT: STANO ŠČEPÁN, FOTO: JÁN SÚKUP, JIŘÍ PEKÁREK, PAVOL BLAŽEK, TASR/MARTIN BAUMANN, PAVEL NEUBAUER

„ROKMI ZÍSKATE 
ODSTUP. ŽIVOT, 
AJ TEN ŠPORTOVÝ, 
VNÍMATE Z INEJ 
PERSPEKTÍVY.“

102-106 pribilinec.indd   103 05.06.20   1:05



104   OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020  WWW.OLYMPIC.SK

ŠTART...

JUBILANT

JOZEF PRIBILINEC V PLNOM 
TEMPE NA BRATISLAVSKOM 
MÍTINGU P – T – S.

WWW

ŠPORT MI DAL 
NIEČO CENNEJŠIE 
NEŽ PENIAZE ALEBO 
SLÁVU. POSUNUL 
MA K SOCIÁLNEMU 
POZNANIU, 
POMOHOL MI 
SPOZNÁVAŤ AJ 
,PRETRIEDIŤ´ ĽUDÍ, 
KTORÍ SA TOČILI 
OKOLO MŇA.“

V ŠTUTTGARTE 1986 SA 
STAL MAJSTROM EURÓPY.
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SKLAMANIE...

FINIŠ...

JUBILANT

V ROKU 2017 HO ŠPORTOVÍ NOVINÁRI 
MENOVALI ZA ŠPORTOVÚ LEGENDU.

„OLYMPIJSKÉ VÍŤAZSTVO SA NEDÁ ANI OPÍSAŤ A ANI ZAPLATIŤ. TO SA 
JEDNODUCHO MUSÍ IBA ZAŽIŤ,“ HOVORÍ PRIBILINEC.

PRIBILINCOVE TROFEJE 
MIMO DRÁHY

V  rokoch 1986 a 1988 vo vyhlásili 
za Športovca roka v ČSSR. 
v roku 1994 ho Slovenská 

olympijská akadémia vyhlásila 
za nášho olympionika storočia. 
V roku 2017 mu Klub športových 
redaktorov SSN udelil titul Športová 
legenda. V roku 2020 ho časopis 
Track and Field News zaradil na 
9. miesto historického svetového 
rebríčka v chôdzi na 20 km.

PRIBILINCOVE TROFEJE 
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ZLATO

POZNANIE

I

JUBILANT

V KOPERNICI, KDE VYRASTAL, 
PRIBILINCOVI VLANI V RÁMCI PROJEKTU 
SOŠV ODHALILI PAMÄTNÚ TABUĽU.

JOZEF PRIBILINEC 
A JEHO ŠPORTOVÉ 
VRCHOLY
Olympijské hry:
Soul 1988 – zlato na 20 km
Majstrovstvá sveta:
Helsinki 1983 – striebro na 20 km
Rím 1987 – striebro na 20 km
Majstrovstvá Európy:
Atény 1982 – striebro na 20 km
Štuttgart 1986 – zlato na 20 km
Svetový pohár:
Bergen 1983  – zlato na 20 km
Halové majstrovstvá sveta:
Indianapolis 1987 – striebro na 5 km
Halové majstrovstvá Európy:
Liévin 1987 – zlato na 3 km
Budapešť 1988 – zlato na 5 km
Juniorské majstrovstvá Európy:
Bydhošť 1979 – zlato na 10 km
Svetový rekord:
Bergen, 24. 9. 1983 – 1:19:30 h na 
20 km (bol platný do 3. 5. 1987)
Olympijský rekord:
Soul, 23. 9. 1988 – 1:19:57 na 20 km

JOZEF PRIBILINEC
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ROZHÝBALA KOLEGOV 
A ZÍSKALA AMBASÁDOROV

ŠPORTUJE CELÉ SLOVENSKO

I

TEXT A FOTO: BILLA

Spoločnosť BILLA už dlhodobo 
podporuje športovcov a podujatia 
zamerané na zdravú stravu 
prepojenú s pohybom. Nie je 
to náhoda. Toto nadšenie pre 
šport priniesla a rozvinula 
bývalá vrcholová športovkyňa 
a súčasná špecialistka na CSR 
projekty, Jana Gregorovičová.

JANU GREGOROVIČOVÚ ŠPORTOVÍ FANÚŠIKOVIA POČAS JEJ KAJAKÁRSKEJ KARIÉRY 
POZNALI POD DIEVČENSKÝM PRIEZVISKOM PETRÁNOVÁ.

V SPOLOČNOSTI BILLA JE DNES VEĽA NADŠENÝCH BEŽCOV.

PARTNERSTVO

V BILLE 
TO ŽIJE 
ŠPORTOM
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ajstarší spomedzi nich je 

Boris Lukášik

Júlia Bendeová.

Juraj De-
meč

Juraj 
Benčík

Ján Nagy

Katarína Ráczová, 

Jozef Pribilinec, 

Igor 
Liba

Viera Jakabová-Podhányiová

Mária Ďurišinová

Miloslav Roľko

Milan Dvorščík

Andrea Stranovská 

Miroslav Stanovský.  I

85 ROKOV
BORIS LUKÁŠIK * 24. 2. 1935 Ružomberok, basket-
bal – vo výprave ČSSR – 1960: 5.

80 ROKOV
JÚLIA BENDEOVÁ * 17. 2. 1940 Komárno, volejbal – vo 
výprave ČSSR – 1968: 6.

75 ROKOV
JURAJ DEMEČ * 29. 1. 1945 Užhorod (Ukrajina), atle-
tika – vo výprave ČSSR – 1972: 4x100 m – 4., 100 
m – vyradený v rozbehu (10,66).
JURAJ BENČÍK * 15. 2. 1945 Tótkomlós (Maďarsko), 
atletika – vo výprave ČSSR – 1980: 50 km chôdza– 
13. (4:27:39), 20 km chôdza – diskvalifikovaný.
JÁN NAGY * 12. 4. 1945 Sereď, vzpieranie – vo výpra-
ve ČSSR – 1976: +110 kg – 4. (387,5).

MÁRIA MALIŠOVÁ * 6. 8. 1945 Čierny Balog, volejbal 
– vo výprave ČSSR – 1972: 7.
PETER MUTKOVIČ * 19. 10. 1945 Bratislava, futbal – vo 
výprave ČSSR – 1968: družstvo nepostúpilo zo 
skupiny.

70 ROKOV
DARINA KODAJOVÁ * 26. 7. 1950 Bratislava, volejbal – 
vo výprave ČSSR – 1972: 7.
KATARÍNA RÁCZOVÁ * 3. 10. 1950 Košice, šerm – vo 
výprave ČSSR – 1972: fleuret jednotlivkýň – 11., 
1976: fleuret jednotlivkýň – vyradená v semifinále 
(13. – 16.), 1980: fleuret jednotlivkýň – 7.

60 ROKOV
ALENA KAŠOVÁ * 6. 3. 1960 Bratislava, basketbal – 
vo výprave ČSSR – 1988: 8.
JÁN FRANEK * 14. 4. 1960 Žilina, box – vo výprave 
ČSSR – 1980: 71 kg – 3.
JOZEF PRIBILINEC  * 6. 7. 1960 Kremnica, atletika 
– vo výprave ČSSR – 1980: 20 km chôdza – 20. 
(1:42:52,4), 1988: 20 km chôdza – 1. (1:19:57 h – 
olympijský rekord)
MÁRIA ĎURIŠINOVÁ * 17. 7. 1960 Trebišov, hádzaná – 
vo výprave ČSSR – 1988: 5.

JÁN KLIMKO * 30. 7. 1960 Zlatá Baňa (okres Prešov), 
severská kombinácia – vo výprave ČSSR – 1984: 
jednotlivci – 22., 1988: družstvá – 6., jednotlivci – 27.
VIERA PODHÁNYIOVÁ * 19. 9. 1960 Zlaté Moravce, po-
zemný hokej – vo výprave ČSSR – 1980: 2.
TIBOR JANKOVICS * 20. 9. 1960 Komárno, gréc-
ko-rímske zápasenie – vo výprave ČSSR – 1988: 
52 kg – 6.
MILOSLAV ROĽKO * 13. 10. 1960 Bratislava, plávanie – 
vo výprave ČSSR – 1976: 200 m znak – 6. (2:05,81), 
100 m znak/backstroke – vyradený v rozplavbe 
(1:00,41), 100 m motýlik – vyradený v rozplavbe 
(57,79), 400 m pol. pret. – vyradený v rozplavbe 
(4:35,21), 1980: 100 m znak – 4. (57,74), 200 m znak 
– 10. (2:05,13), 100 m motýlik – 10. (56,16), 400 m 
pol. pret. – 6. (4:26,99), 4x200 m v. sp. – 9.
PETER KALAFUT * 19. 10. 1960 Kežmarok, hádzaná – 
vo výprave ČSFR – 1992: 9.
ZUZANA BUDAYOVÁ  * 24. 10. 1960 Nitra, hádzaná – 
vo výprave ČSSR – 1988: 5.
RÓBERT PUKALOVIČ * 28. 10. 1960 Bratislava, ľadový 
hokej – vo výprave SR – 1998: vzhľadom na cho-
robu nenastúpil ani na jeden zápas.
IGOR LIBA * 4. 11. 1960 Prešov, ľadový hokej – vo vý-
prave ČSSR, resp. ČSFR – 1984: 2., 1988: 6., 1992: 

OLYMPIONICI – JUBILANTI TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO: JÁN SÚKUP, ARCHÍV SOŠV A SOŠM

Množstvo olympionikov 
zo Slovenska oslávilo či 
oslávi v priebehu roka 2020 
okrúhle jubileá. V prehľade 
uvádzame všetkých, osobitne 
vyzdvihujeme niektorých.

N

„OKRÚHLINY“ OSLAVUJÚ
AJ OLYMPIJSKÍ MEDAILISTI

PREHĽAD JUBILANTOV
Z RADOV OLYMPIONIKOV 
ZO SLOVENSKA 
V ROKU 2020
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3. JANA STAŠOVÁ * 5. 11. 1960 Ružomberok, hádzaná 
– vo výprave ČSSR – 1988: 5.
MILAN FOĽTA * 7. 11. 1960 Prešov, hádzaná – vo vý-
prave ČSSR– 1988: 6.
VALENTINA POPOVOVÁ * 22. 11. 1960 Sumgait 
(Azerbajdžan), stolný tenis – vo výprave 
ZSSR, resp. SNŠ – 1988: dvojhra – 6., 1992: 
dvojhra – vyradená v základnej skupine, 
štvorhra – vyradená v základnej skupine, vo 
výprave SR – 1996: dvojhra – vyradená v zák-
ladnej skupine.

50 ROKOV
MARTIN MODLITBA * 12. 1. 1970 Banská Bystrica, 
športová gymnastika – vo výprave ČSFR – 1992: 
kvalifikácia viacboja– 62.
MARCELA KALISTOVÁ * 17. 2. 1970 Bardejov, basket-
bal – vo výprave SR – 2000: 7.
JÁN VARHOLÍK * 28. 2. 1970 Košice – vo výprave SR 
– 1994: 6., 1998: 10.
MILAN DVORŠČÍK * 7. 3. 1970 Považská Bystrica, 
cestná cyklistika – vo výprave SR – 1996: časovka 
– 34., cestné preteky s hromadným štartom – 59., 
2000: cestné preteky s hromadným štartom – 87.
JAROSLAV JOKEĽ * 2. 4. 1970 Košice, vzpieranie – vo 

výprave ČSFR – 1992: 100 kg – 14. (355), vo výpra-
ve SR – 1996: 99 kg – 16. (352,5).
ANDREA STRANOVSKÁ * 9. 5. 1970 Trnava, športová 
streľba – vo výprave SR – 2000: skeet – 13. (67), 
2004: skeet – 12. (66).
ROMAN KONTŠEK * 11. 6. 1970 Žilina, ľadový hokej – 
vo výprave SR – 1994: 6., 1998: 10.
JAROSLAV FERIANEC * 13. 8. 1970 Bratislava, jachting 
– vo výprave SR– 1996: 470 – 32. (s Karvašom).
PAVEL KOTRABA * 3. 11. 1970 Teplice (Česko), biatlon 
– vo výprave SR – 1994: 4x7,5 km – 18., 10 km – 51.
MARTIN HRBÁČEK * 12. 10. 1970 Bratislava, dráhová 
cyklistika – vo výprave SR – 1996: šprint – vyrade-
ný v opravách 2. kola.
MIROSLAV STANOVSKÝ * 18. 10. 1970 Ružomberok, 
vodný slalom – vo výprave SR – 1996: K1 – 10.
RENÉ PUCHER * 2. 12. 1970 Prešov, ľadový hokej – vo 
výprave SR – 1994:  6.
MARIÁN SMERČIAK * 24. 12. 1970 Liptovský Mikuláš 
– vo výprave SR – 1994: 6.
ŠTEFAN KMEŤO * 26. 12. 1970 Topoľčany, vodné pólo 
– vo výprave ČSFR – 1992: 12.
RADKA ZRUBÁKOVÁ * 26. 12. 1970 Bratislava, tenis – 
vo výprave ČSFR – 1992: dvojhra – vyradená v 1. 
kole, vo výprave SR – 1996: dvojhra – vyradená v 

2. kole, štvorhra – s Habšudovou vyradené v 2. 
kole.

ĎALŠÍ JUBILANTI SPOJENÍ SO SLOVENSKOM
JANA KUBIČKOVÁ–POSNEROVÁ * 9. 1. 1945 Nové Sady, 
okres Nitra, športová gymnastika – vo výprave 
ČSSR – 1964: družstvo – 2., viacboj – 23., 1968: 
družstvo – 2., viacboj – 15. Na Slovensku strávila 
len útle detstvo. Tesne po skončení kariéry emig-
rovala.
BORIS BOOR * 12. 12. 1950 Bratislava, jazdectvo – vo 
výprave Rakúska – 1988: skoky jednotlivcov – 35., 
1992: skoky družstiev– 2., skoky jednotlivcov – 83. 
Emigroval do cudziny.
FRANTIŠEK ŠULC * 8. 6. 1950 Chotěboř, hádzaná – 
1976: 7. Český športovec, v čase štartu na OH hráč 
ČH Bratislava, natrvalo sa usadil na Slovensku.
MIROSLAV ZAJONC * 10. 6. 1960 Spišská Stará Ves, 
sánkovanie – vo výprave USA – 1988: dvojice – 11. 
(s Nardiellom). Emigroval do cudziny, vo farbách 
Kanady sa stal majstrom sveta 1983.
FRANTIŠEK JEŽ * 16. 12. 1970 Valašské Meziříčí, sko-
ky na lyžiach – 1992: veľký mostík – 13., stredný 
mostík – 23., družstvá – 3. Český športovec, v tom 
čase príslušník ASVŠ Dukla Banská Bystrica.

JÚLIA BENDEOVÁ

JÁN 
FRANEK

MILOSLAV 
ROĽKO

IGOR LIBA
ANDREA 

STRANOVSKÁ

MÁRIA 
ĎURIŠINOVÁ

VIERA 
PODHÁNYIOVÁ

JURAJ 
DEMEČ

KATARÍNA 
RÁCZOVÁ
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† JOZEF HRUŠOVSKÝ (87) – 
Najznámejší slovenský 
športový karikaturista po-

pôsobenia nakreslil okolo 
-

-

† ONDREJ ZELEŇANSKÝ (73) – 
-

-

-

-

† VLADIMÍR SVITEK (57) 

-

† KAROL FAKO (88)
-
-

-

-

-

† PAVEL KÖNIG (87) 

-

-

PARTE
TEXT: SOŠV,  FOTO: ARCHÍV SOŠM, JÁN SÚKUP, TASR/DANO VESELSKÝ, SAZ, TN, SPORT.CZ

VLADIMÍR SVITEK (VPRAVO) SO SPOLUHRÁČMI Z BRONZOVÉHO TÍMU ČSSR NA MS 1989, ČESKÝMI 
SUPERHVIEZDAMI SVETOVÉHO HOKEJA VLADIMÍROM RŮŽIČKOM A DOMINIKOM HAŠEKOM.

KAROL FAKO (VPRAVO V BIELOM DRESE SLOVANA) NA FOTOGRAFII Z LIGOVÉHO ZÁPASU.

V uplynulých mesiacoch 
nás navždy opustilo viacero 
významných osobností 
slovenského športu.

SMÚTIME ZA ŠPORTOVÝMI OSOBNOSŤAMI
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-

-
-

† DUŠAN BARTOVIČ (76) – 
-

-

-
skej futbalovej reprezentácie Sloven-

† FRANTIŠEK  VAVRINČÍK 
(79) -

-

-

† JOZEF CENCER (58)

-

-

-
-

† VLADIMÍR SLANÝ (63) -
-

-

† PETER NEMŠOVSKÝ (77) -

-

PARTE

JOZEF CENCER S NESKORŠOU MEDAILISTKOU Z MAJSTROVSTIEV SVETA I EURÓPY V HODE 
KLADIVOM MARTINOU HRAŠNOVOU, PRE KTORÚ BOL PRVÝM TRÉNEROM.

PETER NEMŠOVSKÝ PATRIL K NAJLEPŠÍM 
TROJSKOKANOM V EURÓPE.
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I

IN MEMORIAM
TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK

FOTO: TASR/ČTK A VLADIMÍR BENKO

Spoločný štát Čechov a Slovákov je síce už 
viac než 27 rokov minulosťou, ale odchod 
mnohých veľkých osobností spoza rieky Moravy 
je bolestný aj pre mnoho Slovákov. Do tejto 
kategórie patrí aj skon atletickej, športovej 
a olympijskej legendy Dany Zátopkovej.

Spoločný štát Čechov a Slovákov je síce už

V
ZA NESMRTEĽNOU 
LEGENDOU DANOU ZÁTOPKOVOU
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OLYMPIJSKÝ DEŇTEXT:  IGOR KOVÁČ, FOTO: MOV

Oslavy celosvetového Olympijského dňa (OD) začali písať svoju 
históriu v roku 1948 ako pripomienka prijatia rozhodnutia 
o založení novovekých olympijských hier a ustanovenia 
Medzinárodného olympijského výboru (MOV). Obe udalosti sa 
odohrali 23. júna 1894 na univerzite Sorbonna v Paríži.

a premiérových oslavách 
-
-

-

-

OLYMPIJSKÝ DEŇ JE UŽ 
DÁVNO CELOSVETOVÝ

-

-

-

-

-

-

SLOVENSKÉ ŠPECIFIKÁ
-
-

-

-

-

-
-

-

TENTO ROK ONLINE OSLAVY

-

-
-

-

-

I

N

OSLAVY 
OLYMPIJSKÉHO 
DŇA ONLINE

113 oslavy olympijskeho dna.indd   113 05.06.20   1:25



114   OLYMPIC.SK JAR / LETO 2020  WWW.OLYMPIC.SK

Z KUCHYNE SOŠV TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO: ĽUBOMÍR SOUČEK, MŠVVŠ SR

SOŠV SMEROM K ŠPORTOVÝM 
ZVÄZOM AJ K ŠTÁTU

MOMENTKA Z FEBRUÁROVÉHO STRETNUTIA VEDENIA SOŠV A ŠTÁTNEHO TAJOMNÍKA PRE ŠPORT SO ZÁSTUPCAMI ŠPORTOVÝCH ZVÄZOV.

STRETNUTIE SO ZVÄZMI 
K AKTUÁLNYM OTÁZKAM

-

-

-

-

-

-

-

-

V CENTRE POZORNOSTI 
ŠPORTOVÁ INFRAŠTRUKTÚRA

-

-
-

-

SLOVENSKÝ OLYMPIJSKÝ 
A ŠPORTOVÝ VÝBOR AKO STREŠNÁ 
ORGANIZÁCIA SLOVENSKÉHO 
ŠPORTU BOL V UPLYNULÝCH 
MESIACOCH VEĽMI AKTÍVNY 
SMEROM K ŠTÁTU A KÝM SA DALO 
STRETÁVAŤ BEZ OBMEDZENÍ, 
VYVOLANÝCH PANDÉMIOU, AJ 
K ŠPORTOVÝM ZVÄZOM.
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Z KUCHYNE SOŠV

NOVÝ MINISTER ŠKOLSTVA BRANISLAV 
GRÖHLING, PREZIDENT SOŠV ANTON SIEKEL 
A NOVÝ ŠTÁTNY TAJOMNÍK PRE ŠPORT IVAN HUSÁR 
SI SPRAVILI „SELFIE“.

-

-

-

-
-

-
-

-

-
-

-

-

ČORAZ VIAC ZVÄZOV AJ PODUJATÍ 
POD STRECHOU SOŠV

-
-

-
-

-

-

-

-

-

KRITIKA NA DOTAČNÝ VZOREC

-
-

-

-

-

-

-

-
-

DISKUSIA MUSÍ POKRAČOVAŤ

-
-

-

-

-

-

ROKOVANIA S NOVÝM VEDENÍM 
MINISTERSTVA ŠKOLSTVA

-
-

-

-

-

-

-

-

 I
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Z KUCHYNE SOŠV TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, FOTO: SOŠV, ANDREJ GALICA

PROFILY 15 OLYMPIJSKÝCH VÍŤAZOV ZO SLOVENSKA SI UŽ DNES MÔŽETE POZRIEŤ CEZ STRÁNKU WWW.OLYMPIC.SK.

VIRTUÁLNA SIEŇ SLÁVY OLYMPIONIKOV ZO SLOVENSKA

V -
-

-

-

-

-
-

-

-

-

-
-

-

-
-

-

-

-
-

-
-

 I

VĎAKA FINANČNEJ PODPORE 
OLYMPIJSKEJ SOLIDARITY 
MEDZINÁRODNÉHO OLYMPIJSKÉHO 
VÝBORU SA REALIZOVALA 
ÚVODNÁ FÁZA PROJEKTU 
SOŠV S NÁZVOM VIRTUÁLNA 
SIEŇ SLÁVY OLYMPIONIKOV 
ZO SLOVENSKA. BUDE ĎALEJ 
POKRAČOVAŤ A ROZVÍJAŤ SA. 
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 FOTO: MOV, ĽUBOMÍR SOUČEK Z KUCHYNE SOŠV

O K O L O  N A Š I C H  O L Y M P I J S K Ý C H  K R U H O V

OLYMPIJSKÁ NÁVŠTEVA 
NA COUBERTINOVOM GYMNÁZIU 
V PIEŠŤANOCH

P iešťanské Gymnázium Pierra de 
Coubertin dlhodobo patrí medzi najak-
tívnejšie školy v  oblasti rozvoja olym-

pizmu olympijských aktivít. Družstvo z  tejto 
školy aj reprezentovalo Slovensko v  rámci 
kultúrno-vzdelávacieho programu vlaňajšie-
ho letného EYOF v azerbajdžanskom Baku.

Vlani pred Vianocami v  starej telocvič-
ni gymnázia privítali pedagógovia a  žiaci 
návštevu zo SOŠV, v  ktorej boli štyria 
olympionici – športová gymnastka Bar-
bora Mokošová, lukostrelkyňa Alexandra 
Longová, rýchlostná kanoistka Marcela 
Erbanová a atlét Jozef Repčík, aj čestný člen 
a poradca prezidenta SOŠV Vladimir Miller 
a mediálny riaditeľ SOŠV Ľubomír Souček.

Samozrejme, najväčší záujem študentov 
bol o olympionikov. Hovorili o  tom, ako sa 
dostali k športu, čo ich fascinuje na olympij-
ských hrách, čo pre svoj sen olympijský sen 
museli obetovať a odriecť si, ktoré obdobie 
v  ich pretekárskej kariére bolo najťažšie, 
aj čo vďaka športu získali do života. Vladi-

mír Miller v  mene SOŠV na záver besedy 
odovzdal Barbore Mokošovej diplom za 
pôsobenie vo funkcii mladej ambasádorky 
na letnom EYOF v Baku, ktoré si veľmi užila.

Reprezentanti školy ako súčasť medzi-
národnej siete škôl v  32 krajinách, ktoré 
nesú meno zakladateľa moderného olym-
pijského hnutia Pierra de Coubertin, sa raz 
za dva roky zúčastňujú na medzinárodnom 
Coubertinovom fóre. V roku 2015 toto fórum 
hostili v Piešťanoch, vlani sa uskutočnilo vo 
francúzskom Macone (sou)

O d januára tohto roku až do júna 2022 
sa aj s účasťou SOŠV realizuje projekt 
pod vedením zastúpenia Európskych 

olympijských výborov pri Európskej únii 
s názvom RINGS (Road Towards Innovative 
Governance of NOCs and Grassroots Sport 
Organisations). Jeho hlavný cieľ je rozvoj 
a  modernizácia strategického riadenia 
NOV v Európe. Ide o to, aby nástroje a vý-
stupy vyvinuté v  rámci projektu pomohli 
NOV v  ich každodenných činnostiach, 
a tým zlepšili ich riadenie. Na dosiahnutie 
tohto cieľa sa v  rôznych krajinách zahr-
nutých do konzorcia uskutoční niekoľko 
aktivít, ako sú nadnárodné stretnutia a ná-
rodné školiace semináre.

Na projekte RINGS, spolufinancovanom 
Európskou komisiou v  rámci programu 
Erasmus+ Sport a  podporovanom Me-
dzinárodným olympijským výborom, sa 
podieľa konzorcium 13 organizácií vrátane 
11 NOV, Univerzity Johannesa Guttenberga 
University a EOC EU Office. Jedným z jeho 
kľúčových výstupov má byť spracovanie 
príručky o  strategickom riadení a  riadení 
zmien NOV. (pg)

SOŠV SA ZAPOJIL 
DO NOVÉHO 
PROJEKTU RINGS

KUZMINOVEJ DAR OLYMPIJSKÉMU 
MÚZEU V LAUSANNE

Počas januárových ZOH mládeže vo švaj-
čiarskom Lausanne, odovzdala naša 
trojnásobná olympijská víťazka v  biat-

lone Anastasia Kuzminová (na fotografii) 
dar Olympijskému múzeu v tomto hlavnom 
meste olympizmu. Veľkolepému múzeu ve-
novala športové hodinky, s  ktorými získala 
dve medaily na ZOH 2018 v  Pjongčangu, 
vrátane zlatej v pretekoch na 12,5 km s hro-
madným štartom.

„Športové hodinky sprevádzajú mno-
hých športovcov nielen tréningovým 
procesom, ale aj samotnými pretekmi. 
Zachytávajú našu srdcovú frekvenciu po-

čas výkonov. Tieto hodinky mi veľmi dobre 
poslúžili počas najúspešnejšej olympijskej 
sezóny a, samozrejme, aj počas ZOH 
v Pjongčangu. V pamäti majú uložené ča-
sové výsledky a  tepovú frekvenciu, ktorú 
som mala počas pretekov v  Pjongčangu, 
v  ktorých som získala striebornú a  zlatú 
medailu. Ako olympijská víťazka chcem 
určite svojim deťom raz ukázať, že aj ja 
mám v tomto múzeu svoje miesto. Myslím 
si, že každý fanúšik športu či človek, ktorý 
má v sebe ducha olympizmu, by mal toto 
múzeum aspoň raz v živote navštíviť ,” po-
vedala Kuzminová. (dg)
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Z KUCHYNE SOŠV TEXT: ĽUBOMÍR SOUČEK, DANKA GALICOVÁ, FOTO: ANDREJ GALICA, TASR/PAVEL NEUBAUER

Juniorský olympijský tím (JOT) SOŠV na rok 
2020 má namiesto pôvodných 20 po no-
vom 24 členov (18 z letných a 6 zo zimných 

športov). Výkonný výbor SOŠV vo februári 
schválil rozšírenie JOT o štyroch športovcov 
(dvoch z  letných a  dvoch zo zimných špor-
tov). Zároveň schválil princíp, že v budúcnosti 
bude počet zimných športovcov v JOT tvoriť 
tretinu počtu letných športovcov, pričom vý-
ber do oboch skupín sa bude robiť samostat-
ne. Počet členov JOT by aj v ďalších rokoch 
mal dosiahnuť číslo 24, pričom by vždy malo 
byť 18 zástupcov letných a 6 zástupcov zim-
ných športov.

Dovtedajšie zastúpenie zimných športov 
v  JOT bolo v  pomere k  zastúpeniu letných 
veľmi nízke. V roku 2018 boli v  tíme len šty-
ria a  v  roku 2019 dokonca len dvaja zimní 
športovci. Dôvodom bola nižšia úroveň do-
siahnutých športových výsledkov v zimných 

športoch, ktorá však súvisí aj s vyššou finanč-
nou a personálnou náročnosťou zabezpeče-
nia prípravy v nich.

Zloženie JOT na rok 2020 – letné športy 
(spolu 18): Ema Labošová, Filip Delinčák 
(Slovenský stolnotenisový zväz), Zuzana 
Paňková, Peter Stolárik (Slovenská kanois-
tika), Nikoleta Trníková (Slovenská plavecká 
federácia), Romana Čisovská, Peter Benja-
mín Privara (Slovenský tenisový zväz), Filip 
Revaj, Viktória Forster (Slovenský atletický 
zväz), Nina Geršiová, Alex Barto, Benja-
mín Maťašeje (Slovenský zväz judo), Petra 
Horváthová (Slovenská gymnastická federá-
cia), Filip Lukáš (Slovenský strelecký zväz), 
Peter Kuric (Slovenský horolezecký spolok 
JAMES), Michaela Čukanová, Roman Hrč-
ka (Slovenský zväz karate), Martin Svrček 
(Slovenský cyklistický zväz). Zimné športy 
(spolu 6): Viktória Čerňanská (Slovenský 

zväz bobistov), Lucia Filipová (Slovenský 
rýchlokorčuliarsky zväz), Marián Skupek 
(Slovenský zväz sánkarov), Ema Kapustová, 
Barbora Horniaková (Slovenský zväz biat-
lonu), Eva Hanicová (Slovenská lyžiarska 
asociácia). I

P rezidentka SR Zuzana Čaputová 1. januára 
pri príležitosti 27. výročia vzniku SR ocenila 
20 osobností. Rad Ľudovíta Štúra II. triedy 

udelila aj dvom významným športovým osob-
nostiam. Na návrh SOŠV bol ocenený Tibor 
Soós, ktorý sa trénersky podpísal pod výni-
močné úspechy rýchlostných kanoistov z Ko-
márna, pričom trénerskú prácu vždy vykonával 
len popri zamestnaní. Viedol vôbec prvého slo-
venského majstra sveta v rýchlostnej kanoisti-
ke Attilu Szabó aj päť pretekárov, ktorí sa môžu 
pochváliť olympijskými medailami aj mnohými 
titulmi majstrov sveta a Európy – Erika Vlčeka, 
Michala a  Richarda Riszdorferovcov, Juraja 
Baču a Juraja Tarra, ktorých v mládežníckom 
veku vynikajúco pripravil Ladislav Polhammer. 
Viedol aj množstvo ďalších úspešných prete-
károv. Dlhé roky pôsobil vo funkcii predsedu 
Kajak&kanoe klubu Komárno.

Druhým oceneným bol bývalý vynikajúci 
atlét Jozef Plachý, ktorý štyrikrát súťažil na OH 
(v Mexico City 1968 bol piaty v behu na 800 
m a v Moskve 1980 šiesty na 1500 m). Na 800 
m získal striebro na majstrovstvách Európy 
(ME) 1969 v  Aténach, zlato na halových ME 
1972 v Grenobli, bronzy na halových ME 1973 
v Rotterdame 1973 aj v Göteborgu 1974, z Rot-

terdamu mal aj striebro zo štafety na 4x4 kolá. 
Na Svetovej letnej univerziáde v  Sofii 1977 
zvíťazil v behu na 1500 m. V roku 1969 na me-
dzikontinentálnom stretnutí Európa – Amerika 
vyhral na 800 m v čs. rekorde 1:45,4 min, ktorý 

bol slovenský rekord až do roku 2008. Bol aj 
európsky rekordér na 880 yardov (1:46,7, 1970) 
a získal 13 čs. titulov a 3 slovenské. V roku 2019 
ho Klub športových redaktorov SSN vyhlásil za 
Športovú legendu. I

ROZŠÍRENIE JOT NA 24 ŠPORTOVCOV

JOZEF PLACHÝ A TIBOR SOÓS SO ŠTÁTNYMI VYZNAMENANIAMI

O K O L O  N A Š I C H  O L Y M P I J S K Ý C H  K R U H O V

ČLENKOU JOT JE AJ STOLNÁ TENISTKA 
EMA LABOŠOVÁ.

TIBOR SOÓS PRI PREBERANÍ RADU ĽUDOVÍTA ŠTÚRA II. TRIEDY Z RÚK PREZIDENTKY SR ZUZANY ČAPUTOVEJ.
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